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ZAPISNIK 
sa 17. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 15. prosinca 2014. godine 

(ponedjeljak) u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 
 
Sjednicu je u 10,00 sati otvorio Valter Drandić, predsjednik Skupštine Istarske županije 
koji je sjednici i predsjedavao. 
Pozdravlja sve prisutne i poziva Vesnu Ivančić, tajnicu Skupštine Istarske županije da 
izvrši prozivku vijećnika Skupštine Istarske županije. 
 
PRISUTNI – ODSUTNI 
 

Red. 
br. 

VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE 

1. DAVOR KOMAR 
 

IDS –HNS -Zeleni  

2. FURIO RADIN 
 

IDS –HNS -Zeleni  

3. ELVIRA KRIZMANIĆ 
MARJANOVIĆ 

IDS –HNS -Zeleni  

4. VALTER DRANDIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

5. PETRA STOJAKOVIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

6. SANDRA ĆAKIĆ KUHAR 
 

IDS –HNS -Zeleni  

7. TEDI CHIAVALON 
 

IDS –HNS -Zeleni  

8. VILI ROSANDA 
 

IDS –HNS -Zeleni  

9. NEVIJA POROPAT 
 

IDS –HNS -Zeleni  

10. DRAGAN FILIPOVIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

11. JOSIP ANTON RUPNIK 
 

IDS –HNS -Zeleni  

12. OSMAN DŽELIL 
 

IDS –HNS -Zeleni  

13. VESNA ŠĆIRA KNAPIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

14. VLADIMIR BURŠIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

15. ZDENKO PLIŠKO 
 

IDS –HNS -Zeleni  

16. SLAVICA POPADIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

17. IGOR MERLIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

18. TAMARA BRUSSICH 
 

IDS –HNS -Zeleni  

19. LIRIM RAMADANI 
 

IDS –HNS -Zeleni odsutan (o) 

20. ELEONORA KOTIGA VAŠ 
 

IDS –HNS -Zeleni  
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Red. 
br. 

VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE 

21. PETRA KANCIJANIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

22. DANICA MILETIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

23. LINO KUHARIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

24. STJEPAN MRAKOVIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

25. DAMIR KAJIN SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

26. DANIJEL FERIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

razriješen 

27. TANJA VRBAT SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

28. SILVANO HRELJA SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

29. BRANKO RUŽIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

odsutan 

30. SANDRO JURMAN SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

31. MIRJANA GALO SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

32. EVELINA BIASIOL 
BRKLJAČIĆ 

SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

33. MAJA ŠARIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

34. KEMAL VELAGIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

35. BOJAN SKOČILIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

36. NIKOLA DOBRILA SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

37. MILJENKO KOROMAN SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

38. MARINO DIMINIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

39. MARINO ROCE 
 

HDZ  

40. IVICA BUTORAC 
 

HDZ  

41. ŽELJKA HRLIĆ 
 

HDZ  

42. TATJANA MRKONJIĆ 
 

HDZ  

43. DAMIR ILIĆ Hrvatski laburisti – Stranka 
rada 

 

44. MARIO RADEŠIĆ Hrvatski laburisti – Stranka 
rada 

 

45. TICIJAN PERUŠKO Hrvatski laburisti – Stranka 
rada 
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OSTALI PRISUTNI: 
mr.sc.VALTER FLEGO, župan Istarske županije 
DUŠKO KIŠBERI, pročelnik Kabineta župana 
VIVIANA BENUSSI, zamjenica župana Istarske županije 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica župana Istarske županije 
VALERIO DRANDIĆ, načelnik Uprave Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine Istarske županije, 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica tajnice Skupštine Istarske županije, 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj IŽ, 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodoprivredu IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu IŽ, 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu IŽ, 
ALEN DAMIJANIĆ, pročelnik Upravnog odjela za gospodarstvo IŽ 
PATRIZIA BOSICH, pročelnica Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i europske 
poslove IŽ, 
MARIN GRGETA, pročelnik Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 
(reginalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
DAVOR DEBELJUH, v.d. pročelnik Službe revizije IŽ 
MARGARETA STIPANČIĆ, v.d. pročelnice Službe za javnu nabavu IŽ 
BARBARA ŠKREBLIN-BOROVČAK, Voditeljica Odsjeka za proračun i plansko 
analitičke poslove  
EDI AKILIĆ, Viši savjetnik za ekonomske poslove u Upravnom odjelu za turizam 
ROBI ZGRABLIĆ, ravnatelj ŽUC-a 
dr. sc. BORIS SABATTI direktor Istarske razvojne agencije (IDA) 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE Valter Drandić 
nakon izvršene prozivke utvrđuje se da je prisutno 36 (odnosno kasnije 42 vijećnika) od 
45 vijećnika, pa Skupština može punovažno raspravljati i odlučivati. 
Napominje da je današnja sjednica koncipirana drukčije od ranijih, nakon prvog dijela 
koji će trajati do 13,00 sati predviđena je pauza za ručak u Hotelu Lovac, a nakon toga 
drugi dio sjednice započinje u 15,30 sati. Bit će organiziran prijevoz autobusom. 
Predlaže uvrštenje nove točke pod redni broj 3. u predloženi Dnevni red, a to je Odluka 
o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u mirovanje za vijećnika 
Danijela Ferića, tako da se sve ostale točke pomiču za jedan i skidaju se s dnevnog 
reda točke pod rednim brojem 16. Prijedlog Odluke o naknadama članovima 
Povjerenstva za ravnopravnost spolova i 17. Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja 
koncesije na pomorskom dobru u svrhu gospodarskog korištenja morske plaže kampa 
„Materada“ u Poreču.  
Daje na glasanje tako izmijenjeni Dnevni red te nakon glasanja utvrđuje da je 
Skupština JEDNOGLASNO usvojila sljedeći  
 

DNEVNI RED 
 

1. Verifikacija zapisnika sa 16. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Prijedlog Odluke o stavljanju mandara u mirovanje 
4.  

a. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2015. godinu i projekcije za 
2016. i 2017. godinu 

b. Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2015. 
godinu 
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5. Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2015. 
godinu 

6. Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2015. godinu 
7. Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2015. godinu 
8. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2015. godinu 
9. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 

socijalno blagostanje Istarske županije za 2015. godinu s raspodjelom 
sredstava za realizaciju aktivnosti, 

10. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog financijskog plana 
Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2015. godinu 

11. Prijedlog Trećih izmjena i dopuna Proračuna za 2014. godinu 
12. Prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije 

za 2014. godinu 
13. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama javnih potreba u kulturi Istarske 

županije za 2014. godinu 
14. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za 

nabavu materijala, dijelova i usluga tekućeg i investicijskog održavanja 
osnovnih i srednjih škola, te učeničkih domova Istarske županije za 2014. 
godinu 

15. Prijedlog Odluke o prihvaćanju zajedničke izjave o namjeri suradnje između 
Okruga Kostanz (Baden – Württemberg, Savezna Republika Njemačka) i 
Istarske županije, 

16. Prijedlog Odluke o osnivanju Ustanove Centar za istraživanje materijala 
Istarske županije METRIS 

17. Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnateljice Muzeja suvremene umjetnosti 
Istre -Museo d'arte contemporanea dell'Istria u Puli – Pola, 

18. Izvješće o kakvoći mora na morskim plažama u Istarskoj županiji u 2014. 
godini. 

 
ORDINE DEL GIORNO 

 
1. Verifica del Verbale della XVI seduta dell'Assemblea della Regione Istriana, 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni, 
3. Proposta di Delibera sulla sospensione del mandato di un membro 

dell'Assemblea della Regione Istriana 
4.  

a. Proposta del Bilancio della Regione Istriana epr il 2015 e proiezioni per 
il 2016 e 2017, 

b. Proposta di Delibera sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana 
per il 2015, 

5. Proposta del Programma dei fabbisogni pubblici nella cultura tecnica della 
Regione Istriana per il 2015, 

6. Proposta del Programma dei fabbisogni pubblici nello sport della Regione 
Istriana per il 2015, 

7. Proposta del Programma dei fabbisogni pubblici nella cultura della Regione 
Istriana per il 2015, 

8. Proposta di Delibera sulla disposizione dei mezzi per il finanziamento regolare 
dei partiti politici dal Bilancio della Regione Istriana per il 2015, 

9. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano operativo delle attività del 
Piano per la salute e il benessere sociale della Regione Istriana per il 2015 con 
la disposizione dei mezzi per la realizzazione delle attività, 

10. Proposta di Conclusione con cui si dà l'approvazione alla Proposta del piano 
finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione Istriana per il 
2015, 
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11. Proposta delle Terze modifiche e integrazioni del Bilancio per il 2014, 
12. Proposta delle Modifiche e integrazioni del Programma dei fabbisogni pubblici 

nello sport della Regione Istriana per il 2014, 
13. Proposta delle Modifiche e integrazioni del del Programma dei fabbisogni 

pubblici nella cultura della Regione Istriana per il 2014, 
14. Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera 

sull'approvazione del Piano delle uscite per l'acquisto del materiale, dei pezzi di 
ricambio e dei servizi di manutenzione corrente e degli investimenti delle scuole 
elementari e medie superiori e delle case dell'alunno della Regione Istriana per 
il 2014, 

15. Proposta di Delibera sull'approvazione della dichiarazione comune sull'intento 
di cooperare fra il Circondario di Costanza (Baden – Württemberg, Repubblica 
federale di Germania), 

16. Proposta della Delibera d'istituzione dell'ente Centro per la ricerca dei materiali 
della Regione Istriana METRIS, 

17. Proposta del Provvedimento di nomina della direttrice del Muzej suvremene 
umjetnosti Istre - Museo d'arte contemporanea dell'Istria u Puli – Pola, 

18. Relazione sulla qualità del mare sulle spiagge marine nella Regione Istriana per 
il 2014. 

 
 
AD-1 
Verifikacija Zapisnika sa 16. sjednice Skupštine Istarske županije. 
 
TEDI CHIAVALON (Klub IDS-HNS-ZELENI) 
pozdravlja sve prisutne. Htio bi da se ispravi zapisnik u dijelu gdje je vijećnik Damir 
Kajin bio udaljen sa sjednice od strane predsjedavajuće Tamare Brussich te je prije 
nego što je udaljen, vrijeđao potpredsjednicu Skupštine na način da je rekao da je malo 
inteligentna, što su svi čuli. Volio bi da to uđe u Zapisnik jer je to bitno. Također bi volio 
da institucije županije kao što je Povjerenstvo za ravnopravnost spolova i ostale 
reagiraju na takva vrijeđanja da se i ubuduće zaštiti od bilo kakvih vrijeđanja i takvog 
načina odnošenja jednih prema drugima. 
 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE Valter Drandić 
predlaže da se verificira Zapisnik sa predloženom izmjenom vijećnika Tedia 
Chiavalona, te nakon glasanja konstatira da je Skupština Istarske županije sa 34 glasa 
ZA i 2 SUZDRŽANA glasa, verificirala  
 

ZAPISNIK  
sa 16. sjednice Skupštine Istarske županije. 

 
 
AD-2  
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE  
utvrđuje redoslijed postavljanja vijećničkih pitanja i predlaže da ubuduće Stručna 
služba pripremi i podijeli vijećnicima formular gdje će se upisati, te će se temeljem toga 
utvrditi redoslijed postavljanja vijećničkih pitanja, tako da se ne gubi vrijeme na samoj 
sjednici. S tim prijedlogom složili su se svi vijećnici. 
Konstatira da je 10,20 sati i da je vrijeme predviđeno za ovu točku dnevnog reda do 
11,20 sati. Ako netko ne stigne na red do tada, bit će prvi na redu na sljedećoj sjednici 
Skupštine IŽ. 
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SANDRA ĆAKIĆ KUHAR (IDS) 
pozdravlja sve prisutne. Postavlja pitanje da li će se i kada krenuti s izradom Master 
plana razvoja turizma za Istarsku županiju? 
 
ŽUPAN mr.sc. VALTER FLEGO 
pozdravlja sve prisutne. Trebamo gledati naprijed i učiniti u turizmu ono što smo prvi u 
Hrvatskoj napravili još 2002./2003. godine, a to je definiranje ciljeva. To se naravno 
radi kroz master plan i može reći da se prošli tjedan donijela odluka na Turističkoj 
zajednici o pokretanju javnog nadmetanja za izradu master plana. Definirana su dva 
ključna tijela, strateško i operativno od ljudi iz javnog i privatnog sektora i Turističke 
zajednice koja će pratiti izradu master plana. Određen je vremenski okvir kada master 
plan zajedno s operativnim planom, te marketing planom treba biti gotov, a to je 1. 7. 
iduće godine. Ono što mora reći je da je siguran da će u ovom dokumentu važnom za 
istarski turizam sudjelovati financijski i javni i privatni sektor kao i Ministarstvo turizma 
koje je već dalo milijun kn za izradu master plana. Dakle, master plan kreće i bit će 
gotov za 7 mjeseci. 
 
STJEPAN MRAKOVIĆ (IDS) 
zanima ga na koji način će najavljena monetizacija autocesta utjecati na daljnu gradnju 
Istarskog ipsilona, obzirom da je kako vidimo gradnja stala.  
 
ŽUPAN 
Činjenica je da eventualna monetizacija odnosno referendum za monetizaciju mogao bi 
itekako imati implikacije na razvoj situacije oko gradnje našeg Ipsilona od Rogovića do  
tunela Učka. 
I ovdje nemojmo preujudicirati rješenja, a naravno svi zajedno poštivat ćemo zakone. 
Posljednjih mjesec dana bio je na cijelom nizu razgovora i sastanaka koji vode prema 
jednom cilju, a to je da se na proljeće definiraju sve pravne pretpostavke, potpišu 
ugovori i da sam početak radova bude, ako je ikako moguće, prije samog proljeća, tj. u 
trećem mjesecu iduće godine što bi nama u Istri jako puno značilo. Vjeruje da ćemo svi 
zajedno biti toliko pametni da brzo razriješimo sva otvorena pitanja koja su između 
javnog sektora, Vlade RH i Ministarstva s jedne strane te koncesionara s druge strane, 
da ćemo staviti svi „glave skupa“ jer je to važan projekt, gdje bi 700 do 800 ljudi imalo 
posla sljedeće dvije do tri godine. 
 
ŽELJKA HRLIĆ (HDZ) 
pozdravlja sve prisutne. Ima pitanje u duhu ovog predbožićnog i božićnog blagdanskog 
darivanja. Obzirom da smo imali jedno čitanje županijskog proračuna manje, a to je na 
tragu neozbiljnosti ove Vlade koja nije pravovremeno dala smjernice, zanima je da li 
postoji mogućnost da ona naknada koju su trebali vijećnici dobiti za tu jednu neodržanu 
sjednicu, da se daruje u humanitarne svrhe i to Domu za djecu Pula ili pedijatriji Opće 
bolnice Pula. 
 
ŽUPAN 
Smatra da je ovo hvalevrijedna inicijativa. Vijećnici uvijek mogu izglasati odluku da 
određena naknada iz neke sjednice ide u humanitarne svrhe. Međutim, iz nepostojeće 
sjednice ne može se dijeliti naknada, što to ne znači da se ne može donijeti odluka da 
se naknada s ove današnje sjednice dodijeli u te svrhe. 
 
NEVIJA POROPAT (IDS) 
pozdravlja sve prisutne. Postavlja pitanje izgradnje Nove bolnice u Puli. Obzirom da je 
na prošloj sjednici Skupštine Župan rekao da je odabran najpovoljniji ponuditelj, te da 
je počeo teći žalbeni rok, pita da li je bilo žalbi i ako nije kada se može očekivati 
početak gradnje bolnice? 
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VALERIO DRANDIĆ (načelnik Županijske uprave) 
pozdravlja sve pristurne. Navodi da je zadnji dan pred istek roka za žalbe pristigla 
jedna neutemeljena žalba tvrtke Vianini lavori iz Rima. Naime, ne radi se o proučavanju 
nekakvih pravnih aspekata žalbe nego samo o odbacivanju jer je ponuda ove tvrtke 
eliminirana već u prvom krugu.  
Nada se da će to biti riješeno ovaj tjedan. 
 
TICIJAN PERUŠKO (Hrvatski laburisti-Stranka rada) 
pozdravlja sve prisutne, imao bi dva pitanja. 
Prvo je vezano za decentralizaciju države, što je bilo jedno od izbornih obećanja 
Kukuriku koalicije i sadašnje Vlade u kojoj je i IDS-ova politička opcija. Laburisti snažno 
podupiru centralizaciju i zabrinuti su za položaj Istre. Dakle, laburisti i sveukupna 
istarska javnost želi znati što je učinjeno po pitanju decentralizacije i da li će se provesti 
decentralizacija do narednih parlamentarnih izbora koji će se održati za nešto više od 
godine dana. 
Drugo pitanje odnosi se na Zakon o regionalnom razvoju. Skupština Istarske županije 
donijela je deklaraciju kojom se protivi predloženom zakonu i tu su deklaraciju 
poduprijele sve stranke u Skupštini. No, unatoč tome procedura Zakona o regionalnom 
razvoju nije zaustavljena, pa pita: „Kako ćete se ponijeti vi i vaša politička opcija kao 
koalicijski partner i dio Vlade RH i što kanite učiniti i da li ćete i dalje biti dio Vlade 
ukoliko se ne ispune vaši zahtjevi“? 
 
ŽUPAN 
zahvaljuje na zanimljivim pitanjima. Ono što želi reći to je da prvo pitanje treba biti 
adresirano na Vladu Republike Hrvatske. Uvjeren je da zna razmišljanje Istre, a to je 
da se svi skupa zalažemo za jedan drugi model decentralizacije od ovog koji je danas 
na djelu. 
Danas se nažalost, kao što ćemo kasnije vidjeti prilikom izglasavanja Proračuna, javna 
sredstva gube iz Istre, ali i iz ostalih dijelova Hrvatske. Znali smo često reći kako oko 
9% ukupnih novaca odlazi van centralnog državnog proračuna. Najnovije kalkulacije 
nakon zadnjih poreznih izmjena govore da se radi o 8%. U Istri kad zbrojimo sva 
sredstva i za općine i gradove dolazimo do sume od 130-140 milijuna kn manje 
sredstava. 
Da ne bismo govorili samo o novcima, treba naglasiti što ustvari tražimo i što želimo a 
to je suštinska decentralizacija, koje nažalost nema. Nije samo novac taj kojim želimo 
upravljati. To je cijeli niz drugih zakona i poluga i instrumenata koje u razvijenoj Europi 
imaju regije. To je ono za što se zalažemo i o čemu je razgovarao i sa predsjednikom 
Josipovićem koji se zalaže za jake regije i jaku decentralizaciju. Međutim ovo 
postavljeno pitanje je definitivno pitanje za Vladu, kao i drugo pitanje koje je pitanje za 
stranku, za predsjedništvo stranke, a ovo je Županijska Skupština pa ne bi htio ulaziti u 
ovu političku sferu. 
 
TICIJAN PERUŠKO (Hrvatski laburisti-Stranka rada) 
Vezano za ovaj Zakon o regionalnom razvoju nije dobio odgovor što se misli učiniti 
ukoliko taj Zakon ide dalje. 
Obzirom na donošenje Deklaracije od strane ove skupštine pita koji su sljedeći 
postupci da se spriječi donošenje tog zakona kojim gubimo Istru kao županiju? 
 
ŽUPAN  
Zakon o regionalnom razvoju je usvojen u Hrvatskom Saboru sa 77 glasova. Sve ono 
što je Županijska Skupština ovdje rekla vezano za planska područja je usvojeno. 
Definitvno nestaju planska područja, nestaje veza Istre, odnosno Like i Sjevernog 
Jadrana kako je bilo prvotno planirano u 5 planskih područja. Na žalost, nije nestalo to 
da se ukidaju pomoći brdsko planinskim područja i područjima od posebne državne 
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skrbi i upravo ukidanje te pomoći bio je razlog zašto je IDS u Saboru glasao protiv tog 
Zakona o regionalnom razvoju. 
 
ELVIRA KRIZMANIĆ MARJANOVIĆ (HNS) 
pozdravlja sve prisutne. Proučavala je podatke Hrvatskog zavoda za zapošljavanje  i 
uočila je statistiku da je ove godine u mjesecu studenom u odnosu na prošlu 2013. 
godinu, 19,6% manje nezaposlenih, pa je interesira da li je to možda pokazatelj da je 
gospodarstvo u Istri u boljoj situaciji nego u prošloj godini? 
 
ŽUPAN 
Činjenica je da podaci za kraj 10. i 11. mjeseca to govore, dakle govore o padu 
nezaposlenosti u Istarskoj županiji, što znači da  su trendovi dobri i siguran je da je to i 
dijelić zasluga svih mjera koje sve općine i gradovi zajedno s Ministarstvom provode. 
To je definitino razultat svih naših napora, ali ne možemo nikako biti zadovoljni, jer još 
uvijek je preveliki broj nezaposlenih. U okviru svojih zakonskih mogućnosti podupirat 
ćemo poslodavce, poduzetništvo, obrtništvo i turizam sa mjerama zajedno s općinama i 
gradovima u sljedećoj 2015. godini kako bi se i dalje ti pozitivni trendovi nastavili. 
 
SILVANO HRELJA (HSU) 
pozdravlja sve prisutne. Želi ispred Kluba Hrvatske stranke umirovljenika i Hrvatske 
socijalno liberalne stranke dati jednu inicijativu, prijedlog za osnivanje Regionalnog 
centra za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom u Istarskoj 
županiji. Zakonom o profesionalnoj rehabilitaciji i zapošljavanju osoba s invaliditetom 
predviđeno je osnivanje takvih Regionalnih centara. Zastupnici u Hrvatskom Saboru, 
Sponza, Grbin i Hrelja ustrajnim su lobiranjem izborili da Regionalni centar za Istarsku, 
Primorsko goransku i Ličko-senjsku županiju bude u Istri. Time bi se nadogradili 
dosadašnji napori i razvoj senzibiliteta za ravnopravni položaj osoba s invaliditetom koji 
se sustavno gradi već desetak godina u Istri po novim načelima, naročito kroz sustavno 
pomaganje i vođenje brige o napretku i poslovanju ustanove zaštitna radionica Tekop 
Nova. Vjeruje da su bili svi presretni kada je ta radionica proslavila desetu godišnjicu 
rada ali to nije išlo lako. Išao je prijedlog tadašnjem predsjedniku sindikata da se iz 
stečajne mase starog Tekopa formira zaštitna ustanova, tj radionica i zahvaljuje svima 
na dosadašnjem trudu, i Gradu Puli, Županiji jer su sustavno pomagali ne samo u 
novcu nego i probijanju na samom tržištu da se što više poslovnih subjekata oprema 
artiklima koje izrađuju osobe s invaliditetom.  
Ovo sada bi bio nastavak jedne lijepe priče, naime zakon koji je usvojen u Hrvatskom 
Saboru prošli petak, dopušta osnivanje i upravljanje Regionalnim centrom, države, 
županije, gradova i općina, ali i gospodarskih subjekata i njihovo zajedničko 
financiranje projekata. Zakon omogućava više oblika rada osoba s invaliditetom od 
integrativne radionice do radnih jedinica u samoj firmi. Obzirom na povećanje 
mogućnosti potrebno je to koordinirati s regionalnog nivoa jer Regionalni centar ima 
sjajnu perspektivu. 
 
Čita Inicijativu: 
 
Zakonom o profesionalnoj rehabilitaciji i zapošljavanju osoba s invaliditetom (NN br. 
157/13) predviđeno je osnivanje regionalnih centara za profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba s invaliditetom u Republici Hrvatskoj (članci 15., 16., 17. i 43.) 
Zastupnici u Hrvatskome saboru Sponza, Grbin i Hrelja ustrajnim su lobiranjem izborili 
da regionalni centar za Istarsku, Primorsko-goransku i Ličko-senjsku županiju bude u 
Istri. Time bi se nadogradili dosadašnji napori i razvoj senzibiliteta za ravnopravni 
položaj osoba s invaliditetom koji se sustavno gradi već desetak godina u Istri po novim 
načelima, a naročito kroz sustavno pomaganje i vođenje brige o napretku i poslovanju 
Ustanove „Zaštitna radionica“ Tekop Nova u Puli. 
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Novela Zakona koja je u Hrvatskome saboru usvojena 12. prosinca 2014. godine 
dopušta uključivanje u osnivanje i upravljanje regionalnim centrom države, županije, 
gradova i općina, ali i gospodarskih subjekata te njihovo zajedničko financiranje 
projekta. 
Regionalni centar za profesionalnu rehabilitaciju ima sjajnu perspektivu jer treba 
koordinirati različite varijante i mogućnosti uključivanja osoba s invaliditetom u svijet 
rada, kao i izrađiati značajne projekte financirane iz sredstava Europske unije, a 
zaposlit će naše lokalne stručnjake. 
 
Vjeruje da župan prepoznaje opće društvenu korist ove inicijative i da ćete je prihvatiti. 
 
ŽUPAN 
apsolutno snažno podržava ovu inicijativu. Želi reći da se razvijenost nekog područja 
ne mjeri samo visinom BDP-a, već i odnosom prema osobama s invaliditetom i zato ga 
raduje kada vidi da „ako se glave stave skupa“ u Hrvatskom Saboru, itekako se može 
izlobirati dobre stvari za Istru.  
Ono što želi reći, osim da podržava ovu inicijativu, je da se o tome već razgovaralo i 
prije donošenja ovog zakona. 
Već sutra će zadužiti osobe iz Županije koje će razgovarati s predstavnicima 
Ministarstva kako bi vidjeli što konkretno trebamo učiniti da jedan takav centar 
dobijemo u Istri, jedan u sjevernoj Istri radi blizine Primorsko-goranske županije, što će 
se u razgovoru s predstavnicima ministarstva isprofilirati. Treba vidjeti koji su prostori i 
oprema potrebni.  
Predlaže da nakon što se operativno vidi sve što je potrebno s Ministarstvom, vijećnik 
Hrelja bude prvi upoznat i kroz Rebalans koji će uslijediti najkasnije do Uskrsa, da i 
prije toga budu u kontaktu, pa da se sve najoperativnije posloži kako bi moglo čim prije 
profunkcionirati. 
 
SILVANO HRELJA (HSU) 
zahvaljuje županu na prihvaćenoj inicijativi i na valorizaciji truda koji se ne vidi u 
medijima, jer se puno toga mora odraditi u kontaktima s Ministarstvom. Vjeruje da je 
ovo moguće realizirati u prvom kvartalu sljedeće godine.  
Želi se osvrnuti na prethodno zastupničko pitanje, moli kolegicu Hrlić da uvaži da u 
Skupštini ima i saborskih zastupnika, da ne bi ispalo da se netko odrekne svoje 
naknade pa da ispadne da zastupnici nisu na tom popisu, jer zastupnici ne primaju 
nikakvu naknadu, pa moli da kolegica promijeni pristup ako želi da svi zajedno nešto 
doniraju. Ne bi volio da ispadne da kolege Furio Radin, Tanja Vrbat, Damir Kajin i on, 
nešto nisu dali pa neka se promijeni pristup i nađe neki drugi oblik ako se želi 
zajednički nekome pomoći. 
 
OSMAN DŽELIL (BDSH) 
pozdravlja sve prisutne. Želi postaviti pitanje iz problematike udruga. Naime nastalom 
promjenom Zakona o udrugama interesira ga kako će udruge financijski moći aplicirati 
prema sredstvima koja su potrebna za njihov rad odnosno projekte imajući u vidu 
infrastrukturu udruga i loš kapacitet za takve stvari jer ovim zakonom je dosta 
postroženo financiranje. 
 
VALERIO DRANDIĆ (načelnik Županijske uprave) 
Ova problematika je složena obimna i komplicirana. Morat će se pomoći udrugama i to 
na način da se svaki pročelnik iz svog resora pokriti udruge, zdravstvenim, socijalnim, 
manjinskim itd. da damo upute na koji način ćemo dalje funkcionirati i financirati udruge 
da ne bi bilo problema s revizijom i da bude sve po zakonu. 
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DAMIR KAJIN (nezavisni) 
Nakon što su stranke na vlasti preuzele pola Istre za „jedan bijeli i jedan crni“, bilo je 
samo pitanje dana kada će stranke na vlasti početi preuzimati ovršene nekretnine i to 
po istom obrascu kao što se radilo 20-tih i 30-tih godina prošlog stoljeća. Banka ovrši 
nekretninu, to proda za „siću“ i onda neki pojedinci povezani s istarskim čelnicima te 
nekretnine preuzimaju. Jedna takva firma ima aktivu od preko 1 milijun eura, s druge 
strane vidimo da Istra stagnira, zaposlenost je sve manja, zapošljava samo lokalna 
samouprava. Priče o manjoj nezaposlenosti su priče, to je zbog novih evidencija i 
brisanja registra zapošljavanja. Bruto društveni proizvod je sve manji, a što se tiče 
ovrha nad nekretninama u Istri ih je duplo više nego u Zagrebu i Zagrebačkoj županiji 
zajedno. Imamo negdje oko 14.000 građana koji su blokirani. 
Neće pitati ništa jer je odgovor ni manje ni više nego u proračunu. 
Pitanje se odnosi na nešto drugo, Istra ima najmanje EU projekata, najmanje novca 
povlačimo, ali traži odgovor zašto u ovom prijedlogu Vlade za 315 milijardi eura 
Hrvatska kandidira 77 projekata ukupno vrijednosti 21 milijarde eura, a Istre nema 
nigdje. Doduše zastupljeni smo u Plominu C sa 800 milijuna eura. Zašto nitko nije 
uvjerio Vladu da u Istri ima i luka i željeznica i infrastrukturnih objekata koji bi na neki 
način trebali biti zastupljeni na način na koji je npr. zastupljena Zagrebačka županija ili 
Primorsko-goranska. 
 
ŽUPAN 
Odgovor će započeti kao i prije vijećniku Perušku, na način da je to je pitanje za Vladu 
Republike Hrvatske. Činjenica je da nas kao županiju, i njega kao župana, nitko ništa 
nije pitao mišljenje, što misli da je žalosno. 
Mi kao županija bili smo kod svih ministara i svi znaju za naše projekte za 
neiskorištene resurse u Istri. Mi smo našu listu važnih projekata dali i u Ministarstvo 
regionalnog razvoja i uvjeren je da se možda može uz pomoć saborskih zastupnika ta 
lista projekata još nadopuniti. Naglašava da za svako pojašnjenje i konkretno pitanje 
stoje na raspolaganju. 
 
DAMIR KAJIN (nezavisni) 
Korist od Europe nažalost u prvoj godini je mala gotovo nikakva. Županija Istarska i 
istarski gradovi i općine u razdoblju 1.6.2013. do 1.6.2014. za regionalnu 
konkurentnost povlače 0,82% ili 38,67 milijuna eura, za razvoj ljudskih potencijala 
2,74% ili 44,7 milijuna eura, za ruralni razvoj gdje stojimo dobro 11,7% ili 44 milijuna 
eura, za prekograničnu suradnju 200.000 eura znači gotovo ništa, za promet ništa, a za 
zaštitu okoliša Kaštijun + Poreč 67,2 milijuna eura. 
Mišljenja je da trebamo konkurirati prije svega za prometne i infrastrukturne objekte, za 
što nismo povukli niti jednu kunu.  
 
ŽUPAN 
podržava takvo razmišljanje, o brojkama neće jer ih treba itekako provjeriti. Naša 
županija radi na izradi master plana prometne povezanosti Istarske županije u kojoj 
ćemo reći upravo ono što Europa traži, prvi u Republici Hrvatskoj i to koji su pravci 
nama važni, koji projekti i dionice, ne samo cestovne nego i morske i zračne kako bi bili 
usklađeni s onime što traži Europa. Mi ćemo to prvi u Hrvatskoj napraviti kako bi bili 
spremni povući sredstva za realizaciju tih projekata. 
 
VILI ROSANDA (IDS) 
pozdravlja sve prisutne. 
Imao bi dva pitanja. Za Županijski projekt „Moj prvi posao“ vladao je veliki interes.  
mladih, te ga interesira kakvi su rezulati natječaja te da li se planiraju slični natječaji? 
Također navodi da su iskustva mladih pozitivna, veliki broj mladih je stekao prijeko 
potrebno radno iskustvo, a neki su našli i prvo zaposlenje. Interesira ga koliko je mladih 
u mandatu župana prošlo taj program stručnog osposobljavanja? 
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MARIN GRGETA (pročelnik) 
pozdravlja sve prisutne. Na natječaju Moj prvi posao tražilo se 28 kandidata a prijavilo 
se 290. Te prijave su obrađene i odabrani su kandidati za koje je zatražena suglasnost 
od Hrvatskog zavoda za zapošljavanje. Treba reći da bez obzira na veliki interes i veliki 
broj prijavljenih, neće se uspjeti pokriti sav broj kandidata koje se tražilo zbog 
nesporazuma koji se dogodio unutar samog Zavoda za zapošljavanje, odnosno načina 
kako njihove ispostave tumače jednu odredbu Zakona o jednom formalnom uvjetu koji 
kandidati moraju ispunjavati kad se prijavljuju na ovaj natječaj. Radi se o uvjetu koliko 
vremena moraju biti prijavljeni na Hrvartskom zavodu za zapošljavanje.  
Tražio se odgovor Ministarstva koji je sada to ujednačio. Zasigurno će se za preostala 
mjesta raspisati novi poziv i s takvom praksom će se nastaviti i u 2015. godini, jer se taj 
program pokazao jako dobar i nema razloga ne nastaviti ga, tim više što Ministarstvo 
najavljuje povećanje mjesečnih naknada sa 1.600,00 kn na 2.400,00 kn. 
 
ŽUPAN 
U 2013. godini smo ukupno na području Istarske županije imali 428 volontera 
vježbenika zaposlenih i u privatnom i u javnom sektoru, a u prvih devet mjeseci 2014. 
godine 320. Od svega 1/3 je u privatnim firmama odnosno u gospodarstvu, a ono što 
posebno veseli je daljnji razvoj karijera tih mladih ljudi, od kojih 2/3 ostaje u svijetu rada 
nakon što završe stručno osposobljavanje. To nam daje potvrdu da ovaj program 
itekako vrijedi i nastavit ćemo ga i u 2015. godini. 
 
DAVOR KOMAR (IDS) 
Imao bi prijedlog za župana da pomogne da se donese odluka da se na adresi Sv. 
Polikarpa 2 u Puli, dodijeli skladišni prostor za potrebe skladištenja ortopedskih 
pomagala. 
 
VALERIO DRANDIĆ (načelnik Županijske uprave) 
Pojašnjava da se radi o jednoj velikoj bivšoj vojnoj zgradi koja je pred godinu dana 
dodijeljena Istarskoj županiji za potrebe stvaranja arhivskog prostora za Županiju, Grad 
Pulu i ostale ustanove i institucije na području Istarske županije. U početku se mislilo 
da se neće moći popuniti tako velika zgrada, ali zbog velikog interesa sada su sva tri 
kata zauzeta. 
Ovaj zahtjev je zaprimljen, u jednoj mjeri i obrađen i mišljenja je da će se rješenje naći 
u prizemlju lijevog krila zgrade i bit će toliko velik koliko bude potrebno da se smjesti 
kompletna ortopedska oprema. 
 
DAVOR KOMAR (IDS) 
navodi da se radi o 500 m2 koje bi bilo potrebno osigurati. 
 
MARINO ROCE (HDZ) 
pozdravlja sve prisutne. Pošto je župan na prošloj sjednici prilikom jednog odgovora 
vijećniku Kajinu odgovorio da se na reprezentaciju mjesečno troši otprilike kao da 
predsjednik dolazi i da ga treba ugostiti pa bi ga zanimalo, obzirom je i neki dan Pula 
bila blokirana radi dolaska predsjednika, koliko otprilike iznosi taj postotak u 
reprezentaciji za predsjednika Josipovića Drugo pitanje je vezano oko pitanja 
Barbarige i Dragonere gdje se u medijima o tome piše pa se spominje i sporna 
urbanizacija zemljišta nakon prodaje, gdje je imenovano dosta ljudi s područja Istre, te 
je za zaključiti da će zasigurno Austrija pokrenuti pravosudni proces, pa pita da li 
Županija prati ta događanja i da li razmišlja da bi možda kao svjedok ovo tijelo moglo 
biti negdje pozvano. 
Što se tiče prijedloga kolegice Hrlić, dogovorili su se i predlažu da se donira mjesečna 
naknada od 300,00 kn Pedijatriji Pula. 
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ŽUPAN  
Ne sjeća se baš da je tako pričao ali sjeća se da je rekao kako se može izlistati i vidjeti 
svaka kuna iz stavke reprezentacije. Itekako se gleda i pazi na trošak svake kune. 
Drago mu je da nas posjećuje i predsjednik i ministri i strane delegacije, nije sada 
potrebno ići u detalje, sve je prikazano u prijedlogu Proračuna i rebalansa. 
Što se tiče drugog pitanja zna samo ono što kao i svi ostali, pročita iz medija 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
na prijedlog vijećnice Željke Hrlić predlaže donošenje Zaključka o donaciji sredstava za 
Pedijatriju Opće bolnice Pula.  
 

ZAKLJUČAK 

o doniranju sredstava Pedijatriji Opće bolnice Pula 

1. Vijećnici Skupštine Istarske županije odriču se jedne mjesečne naknade u 

iznosu od 300,00 kuna u korist Pedijatrije Opće bolnice Pula. 

2. Zadužuje se Upravni odjel za proračun i financije Istarske županije da u siječnju 

2015. godine provede ovaj Zaključak. 

3. Ovaj Zaključak stupa na snagu danom objave u „Službenim novinama Istarske 

županije“. 

 
AD-3 
Prijedlog Odluke o stavljanju mandata u mirovanje 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
poziva vijećnicu Elviru Krizmanić Marjanović da kao predsjednica Komisije podnese 
izvješće Mandatno-verifikacijske komisije. 
 
ELVIRA KRIZMANIĆ MARJANOVIĆ 
podnosi Izvješće s Mandatno-verifikacijske komisije. 

 
IZVJEŠĆE MANDATNO-VERIFIKACIJSKE KOMISIJE 

 
sa 5. sjednice Skupštine Istarske županije, 

održane 15. prosinca 2014. godine 
 
Temeljem članka 23. Poslovnika Županijske skupštine Istarske županije 

("Službene novine Istarske županije", broj 14/09 i 4/13), Mandatno - verifikacijska 
komisija, na sjednici održanoj dana 15. prosinca 2014. godine, u sastavu: 

 
a. ELVIRA KRIZMANIĆ MARJANOVIĆ, predsjednica 

 
b. SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, članica 

 
c. MIRJANA GALO, članica, 

 
utvrdila je sljedeće činjenice: 

 
Da je izabran kandidat s kandidacijske koalicijske liste SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske, DANIJEL FERIĆ, dana 19. studenoga 2014. godine, zaprimljeno 4. prosinca 
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2014. godine, stavio mandat člana Skupštine Istarske županije u mirovanje, iz osobnih 
razloga.   
 
Slijedom navedenog, Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje: 

 
ODLUKU 

o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u mirovanje 
 

Članak 1. 
Ovom Odlukom utvrđuje se da vijećniku DANIJELU FERIĆU miruje mandat člana 

Skupštine Istarske županije, iz osobnih razloga. 
 

Članak 2. 
Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim 

novinama Istarske županije". 

 
Sukladno odredbama članka 81. zakona o lokalnim izborima, SDP-u je 8. prosinca 
upućen zahtjev za zamjenu kandidata uz napomenu da su koalicijski partneri dužni 
potvrditi predloženog kandidata za zamjenu. 
Nakon što SDP i partneri dostave prijedlog za zamjenu kandidata, utvrdit će se 
Rješenje o verifikaciji novog člana/ice Skupštine Istarske županije. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja, 
JEDNOGLASNO usvaja 

ODLUKU 
o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u mirovanje 

 
 
AD-4 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE  
predlaže objedinjenu raspravu po točki a i b. Nakon rasprave rok za predaju 
amandmana je najkasnije do 13,30 sati Stručnoj službi kako bi župan imao vremena za 
očitovanje.  
Uvodno izlaganje po ovoj točki daje župan, a nakon njega pročelnica Slavica Benčić 
Kirac. 
 
ŽUPAN 
Pokušat će biti kratak obzirom da se o tome prošli put pričalo pod točkom Informacije. 
Činjenica je i da se u međuvremeno razgovaralo s vijećnicima i predstavnicima ove 
Skupštine i na Odborima da bi se pojasnile sve novonastale okolnosti. Isto tako 
činjenica je da nikad ranije, u ovih dvadesetak godina IŽ nije se bilo suočeno s tako 
drastičnim smanjenjem prihoda, ali i nedostatkom uputa i smjernica od strane Vlade, 
kako izraditi Prijedlog Proračuna, a sve zbog promjene brojnih zakona, a posebno 
poreznih zakona. O ovom Prijedlogu Proračuna se danima u županijskoj upravi 
raspravljalo i promišljalo, obzirom da su nenamjenski prihodi iz poreznog dijela 
značajno smanjeni za cca 20 milijuna kn. Iako podržava rasterećenje cijene rada ipak 
sumnja u pozitivne efekte ove mjere. Upravo ta nenamjenska sredstva su ona sredstva 
iz kojih možemo i moramo pokrivati sve materijalne i druge troškove i troškove 
funkcioniranja ali i za programe, manifestacije i u konačnici za dizanje i održavanje 
društvenog standarda i dizanje nekog nadstandarda u zdravstvu, školstvu, socijali. 
Zbog svega toga kao činjenica je da je kao župan htio da ovaj Proračun bude održiv, 
stabilan i siguran i upravo takav je danas ovdje i predložen. 
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Činjenica je da će Istarska županija kao i druge županije, morati u vrlo kratkom 
razdoblju redefinirati vlastitu ulogu i usluge koje pruža građanima. 
Želi naglasiti da je jedan takav pristup usaglašen i s drugim županima s kojima je često 
razgovarao na Hrvatskoj zajednici županija. Isto tako uspjelo se maksimalo moguće 
rasporediti taj pad na sve djelatnosti. Naglašava da nije povećana ni jedna cijena 
usluga koje Županija pruža nego se išlo na racionalizaciju rashodovne strane. Uštede 
se ostvaruju i na dotacijama, subvencijama i svemu što čini nadstandard. Detaljnije će 
o tome izvjestiti pročelnica Slavica Benčić Kirac.  
Želi također napomenuti da ćemo već negdje oko Uskrsa imati rebalans proračuna i to 
iz razloga jer ne znamo ulazne parametre u naš proračun, ne znamo strukturu svih 
plaća u Županiji temeljem kojih i porezni razredi vrijede i izračunava se porez na 
dohodak. Moli da se sve ovo uzme kao aproksimacija, kao jedna varijanta koja je sada 
itekako realna  a vrijeme će pokazati koliko je u praksi funkcionirati s jedne strane svi ti 
porezni razredi a s druge toliko najavljivane kompenzacijske mjere. Također u najavi su 
i neki zakoni koji će tek stupiti na snagu za petnaestak dana. 
Želi zahvaliti svima na razumijevanju i proaktivnom razmišljanju, što smo svi skupa bili 
korak ispred vremena, prihvatili sve one negativne rezove koji su bili neizbježni, kao što 
je rezanje materijalnih prava, putnih troškova, jer da to nismo učinili danas bi vrlo teško 
mogli zatvoriti proračun za 2015. godinu, ili imati uravnotežen rebalans 2014. godine. 
Pratit ćemo situaciju, nismo završili s racionalizacijom, a u međuvremenu će se 
pripremati par scenarija koje će vrijeme od nas zahtijevati. 
Ovaj Prijedlog Proračuna je djelomično restriktivan, ali drži da je realan, stabilan i u 
skladu sa stanjem u okruženju. Navodi da nisu točne informacije koje se pojavljuju o 
tome da je prosječna plaća u IŽ 8.800,00 kn, što je možda bilo u 2013. godini, u 2014. 
prosječna plaća iznosi 7.700,00 kn što je u donjoj sredini plaća svih hrvatskih županija. 
Ono što je dobro, nada se da će tih 20 milijuna kuna završiti u gospodarstvu, u 
džepovima radnika što misli da je jako dobro, a na nama je da se prilagodimo 
novonastaloj situaciji, ali i da nastavimo sve započete projekte. Vrlo dobro znamo što 
su nam prioriteti, kao što je Opća bolnica Pula, isto tako javno privatno partnerstvo za 
četiri nove škole, vjeruje da će sljedeće godine profunkcionirati i Kaštijun, da će se 
napraviti korak naprijed u zavičajnoj nastavi, a isto tako i u master planu kako bi se 
mogla povući sredstva za prometnu infrastrukturu ali i ostale projekte financirane iz EU 
fondova. Navodi da je bio na sastanku s ministrom Grčićem i razgovarao o tome da će 
i država slušati mišljenja hrvatskih župana i otvoriti jedan fond za avansno plaćanje za 
projekte pripremljene od strane lokalne i regionalne samouprave, a kasnije realizirane 
od strane financija EU-a, a isto tako da mi moramo biti odgovorni kako bi bili korak 
naprijed i ušli u prvi red financiranja. Zato je siguran da sljedeće 2015. godine 
nastavljamo sa svim započetim projektima i u drugim sferama koje možda nisu samo u 
ingerenciji županije, kao što je plinofikacija, vodoopskrba, zaštita izvorišta pitke vode, 
ali tu misli i na strateške stvari koje nas očekuju a to su studije utjecaja na okoliš, 
izmjene i dopune prostornog plana, master plan razvoja turizma i razvoj turističke 
infrastrukture, i ostalih sfera, u poljoprivredi, kulturi, zdravstvu, socijali. 
Zaključno, moli svih skupa da se ovaj Prijedlog Proračuna za 2015. godinu shvati kao 
jedan prijelazni proračun, gdje se svi skupa trebamo odreći određenih stečenih navika, 
da svi skupa shvatimo kako sljedeće godine trebamo raditi da promijenimo trendove u 
Republici Hrvatskoj na način da BDP počne rasti, da krene zapošljavanje, rast prihoda 
od poreza na dohodak, od turizma, od izvoza i ostalog što svi zajedno možemo učiniti. 
Na nama je da radimo, da se prilagodimo, da osmišljavamo nove projekte i investicije, 
što ćemo i učiniti. 
 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC (pročelnica) 
obrazlaže Prijedlog proračuna putem power point prezentacije. 
U izradi Proračuna prvi put nije se imalo striktne upute i smjernice koje su trebale biti 
temelj izrade Proračuna. 
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Najznačajnija je izmjena gdje Županijski Proračun gubi cca 20% nenamjenskih 
sredstava. 
Prihodi za 2015. godinu se planiraju u iznosu od 302.496.894,37 kn, primici u iznosu 
od 86.973.105,63 kn, te višak prihoda u iznosu od 830.000,00 kn, što daje ukupna 
sredstva u iznosu od 390.300.000,00 kn. Rashodi proračuna Istarske županije u 2015. 
g. predlažu se u iznosu od 291.719.394,37 kn, izdaci za financijsku imovinu 
75.648.605,63 kn i otplate zajmova u iznosu od 22.932.000,00 što zajedno čini 
390.300.000,00 kn. 
Kod izrade ovog Proračuna posebna otežavajuća okolnost je činjenica da se smanjuju 
porezni, tj. nenamjenski prihodi, koji su inače najvažniji i najnedostatniji izvor sredstava 
u proračunima. Naime, dok decentralizirana i namjenska sredstva imaju jasnu 
definiranu namjenu i okvir i ne mogu se nizašto drugo koristiti, nenamjenska sredstva 
su ona s kojima se preuzima sve vlastite obveze i inicijative koje se odnose na 
projekte, ulaganja, zakonske i ugovorne obveze, odnosno ona kojima se osiguravaju 
teško stečeni dodatni društveni standardi. 
Teret nedostatka gotovo 20 milijuna kuna proračunskih sredstava nastojalo se 
maksimalno rasporediti na sva područja kako ne bi bilo potrebno u cijelosti gasiti 
pojedine programe i aktivnosti ili da ne bi bili ugroženi svi započeti projekti i preuzete 
obaveze.  
Pristupilo se smanjenju uglavnom svih pozicija, gotovo linearno, pa nažalost zbog 
takvih odluka Vlade RH morat će se djelomično zakidati korisnike u školstvu, zdravstvu 
i socijali, kao i u ostalim područjima koje se pokriva. 
Unatoč smanjenju sredstava po pojedinim pozicijama, u 2015. godini nastavlja se s 
realizacijom ključnih projekata na području Istarske županije, kako na području 
zdravstva i socijalne skrbi tako i na području obrazovanja, u infrastrukturnim 
projektima, projektima plinofikacije, ulaganje u obnovljive izvore energije i turističku 
infrastrukturu. U 2015. godini predviđa se nastavak projekta navodnjavanja 
poljoprivrednih površina, kojeg djelom sufinancira Istarska županija u suradnji s JLS, a 
djelom Hrvatske vode, te planira se završetak izrade Strateške studije utjecaja na 
okoliš za sustavne Izmjene i dopune Prostornog plana Istarske županije, kao što će se 
nastojat raditi na realizaciji razvojnih projekata, te će se financijska sredstva za njihovu 
realizaciju kompenzirati putem europskih fondova. 
Ovaj materijal prati i Odluka o izvršavanju Proračuna koja detaljno propisuje 
odstupanja Upravnih tijela u segmentu izvršavanja proračuna. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zahvaljuje pročelnici, otvara raspravu po Klubovima i to objedinjenu po točkama a) i b). 
 
DAMIR KAJIN (Klub nezavisnih) 
Kao što je državni proračun neodrživ, ovaj je neizdrživ. Slaže se da ga je bilo gotovo 
nemoguće planirati jer se ne zna kako će se neki zakoni koji su nedavno stupili na 
snagu odraziti na funkcioniranje lokalne samouprave. 
Državni proračun je neodrživ, deficit će biti preko 3,2% BDP-a, teret će se prebaciti na 
novu vlast i jadna vlast koja će dobiti izbore, bila lijeva ili desna, a još jadniji narod pod 
takvom vlašću. 
Kad je riječ o našem proračunu, Ipsilon bi trebao ići 2015. godine, lani je osigurano 220 
milijuna kn, a ove godine će biti osigurano oko 260 milijuna kn, prema tome nije stvar 
što mi ne participiramo kao lokalna samouprava, ne vidi mogućnost da se ne krene u 
izgradnju. 
Što se tiče monetizacije autocesta, to ne znači ništa što se tiče Ipsilona jer imamo 
ugovore koji su međunarodnog karaktera koji su po svojoj snazi iznad zakona, a vjeruje 
da Ustavni sud neće stati na stranu onih koji su prikupljali potpise, ali to će se još 
vidjeti. Kao što smo čuli ići će i Opća bolnica Pula.  
Kad je riječ o ovom proračunu, to je proračun kontinuiteta, jednog dodatnog 
osiromašenja istarskog naroda i jednog straha što se i vidi iz proračunskih stavki. 



17 

 

Stavka za reprezentaciju od 1.318.000,00 je smanjena za 141.000,00 u odnosu na 
2014. godinu, naknade za rad predstavničkih tijela 1.610.000, najmanje su sporne 
naknade vijećnicima, možda svim drugim nadzornim odborima, usluge promidžbe i 
informiranja 3.500.000,00 kn smanjen je iznos za 656.000,00 kn za tu medijsku 
segregaciju koju vodi Mikulićeva televizija i Glas Istre. Inače plan 2014. bio je 4,1 
milijun kn, materijalni rashodi 86 milijuna kn, za zaposlene 58 milijuna kn. 
Neka prosječna plaća bude kao što je rečeno ali neka radi 20 ili 30% manje ljudi u 
županiji, jer se taj obim posla može sa 20 ili 30% ljudi manje, obaviti. 
Kad govorimo o samoj Vladi RH, IDS, SDP, HNS, HSU smanjuju prihodovnu stranu 
proračuna RH sa 112,5 mlrd kn na 106 mlrd kn, ukupni prihodi s deficitom 118 mlrd kn. 
Lokalna samouprava uprihoduje negdje 21,9 mlrd kn u ovoj godini. Dao bi lokalnoj 
samoupravi sve osim pravosuđa. 
Lokalnoj samoupravi će se vratiti negdje oko 700 milijuna kn zajedno s 
kompenzacijskim mjerama. Na prihodovnoj strani Vlada je sebi smanjila prihode za 6 
mlrd kn, dok je lokalnoj samoupravi uzela 1,2 do 1,3 mlrd kn. 
Istarska županija temeljem ovog zakona ostaje bez 70-80 milijuna kn ali bi radnici u IŽ 
njih 55.000 trebali uprihodovati teoretski oko 140 milijuna kn. Znači u povećanje plaća 
država i smanjenje lokalnih prihoda sudjelovat će u omjeru 65 : 35. Apelira na 
predstavnike lokalnih vlasti da ne diraju plaće radnika, da ne povisuju prireze, 
komunalne naknade. Konačno, većina ovdje je dio vladajuće koalicije. 
Između prihoda gradova, općina i županije s jedne strane i plaća radnika, uvijek će stati 
na stranu radnika. Između prihoda 42 jedinica lokalne, regionalne samouprave u Istri i 
55.000 radničkih plaća, izabrat će onih 55.000 radničkih plaća, između onih koji rade i 
onih koji rade u nadgradnji koji će sigurno dobiti veće plaće, a misli na tijela izvršne 
vlasti, izabrat će radnike Cimosa, Kamena, Uljanika itd. 
Što se tiče brdsko planinskog područja odnosno područja od posebne državne skrbi, to 
je ozbiljan problem. Treba imati na umu da će Buzet i dalje imati 75% veće prihode oio 
tom osnovi nego Pazin ili Pula, i misli da se novac po toj osnovi itekako dobro iskoristio 
što se i osjeti. 
Smeta ga to što Istra stagnira, mišljenja je da podaci o manjoj nezaposlenosti ne 
odgovaraju istini. Ljudi se zapošljavaju isključivo u lokalnoj samoupravi odnosno 
državnoj upravi a kod malog obrta i gospodarstva vidimo samo otpuštanja. Manja 
nezaposlenost je stvar statistike, ljudi na ovim prostorima kao i drugdje teže žive. 
Ono što ga smeta je medijska segregacija, traži da se poruči urednicima da ne vode 
prema nekima politiku kao što se vodilo 90-tih godina prema Srbima.  
Lokalna samouprava ima na dispoziciji 4 mlrd kn godišnje. Iz države se transferira u 
kapitalne investicije oko 600-700 milijuna kn, sve bitno se financira vanjskim 
sredstvima. 
 
IVICA BUTORAC (Klub HDZ-a) 
pozdravlja sve prisutne. HDZ neće podržati ovaj Prijedlog proračuna, parametri na 
temelju kojih je rađen nisu poznati, upitna je njegova provedivost, čak i u kraćem 
vremenskom razdoblju. Njegova knjigovodstvena logika bazira se na povećanju 
pomoći i mišljenja je da nije realno za očekivati da će se uspjeti zatvoriti tu konstrukciju 
čekajući pomoć od onih čija su postupanja, odnosno zakoni, i doveli do nedostatka 
sredstava u ovom proračunu. Smatra da je ovaj prijedlog proračuna sačinjen na 
temelju proračuna za 2014., s tim da su prihodi nešto manji, a rashodi nešto veći u 
odnosu na 2014. godinu.  
Ako ćemo imati prihode od poreza na dohodak manje za 28 milijuna kn, a njih 
nadomještamo prihodima od pomoći, konkretno EU fondovi očekujemo povećanje od 9 
milijuna kn, pomoći proračunu iz drugih proračuna 6 mil kn, gdje je stavka pomoći 
državnog proračuna 5 milijuna kn, pomoć od izvaproračunskih korisnika od 3 milijuna 
kn, te pomoći izravnanja za decentralizirane funkcije od 10 milijuna kn što odgovara 
iznosu od 28 milijuna kn, odnosno manjku koji očekujemo manje u sredstvima od 
poreza na dohodak, pa ga interesira kako se uspjela zadržati razina prihoda i rashoda 
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na razini 2014. godine. Čini mu se da nije uspio proniknuti unutarnju logiku proračuna, 
zanima ga da li je to realno, da li možemo uistinu očekivati da će takva realizacija 
proračuna biti moguća. Osobno misli da ne, da neće tako moći ostati.  
Isto je kod rashoda, povećavaju se subvencije za 4 milijuna kn, međutim u 
obrazloženju se ne vidi prema kojim javnim poduzećima te subvencije idu. Povećavaju 
se i kapitalne donacije neprofitnim organizacijama, a nije uspio isčitati na koje bi se to 
organizacije odnosilo. Kod kapitalnih pomoći je također povećanje u odnosu na prošlu 
godinu, a misli da se tu radi o pomoći AZRRI-u za izgorjele masline. Ako je to točno, 
pita da li su to stare ili nove kvote. Da li se može očekivati da će ta pomoć od 10 
milijuna kn biti iskorištena u nekoj realnoj aktivnosti AZRRI-a. 
Ako se poveže ovaj Proračun na Rebalans 2014. razlika između prihoda i rashoda u 
rebalansu je iskorištena za zatvaranje manjka raspoloživih sredstava iz prethodnih 
godina i za tekući manjak oko 15 milijuna kn, a ovu godinu razliku između prihoda i 
rashoda ćemo iskoristi za zatvaranje manjka po računu financiranja. Za razliku od 
2014. razlika od 11 milijuna kn proizlazi iz povećanja vraćanja iznosa kredita. 
Obrazloženo je da nam je to kredit koji smo uzeli za EU fondove, iako ne želi osporiti te 
europske fondove, ali smatra da preuzimamo jedno veliko financijsko opterećenje i na 
kraju moramo i proračun za 2015 usmjeravati na način da imamo dovoljno likvidnih 
sredstava da bi mogli isfinancirati sve iz tih fondova.  
Bolje bi bilo možda, da su oni malo više samodostatni, Župan je više puta govorio o 
predfinanciranju, međutim očito da to postaje jedna financijska obveza Županije koja će 
se, kako sada stvari stoje, i dalje povećavati. 
Povećava se također iznos danih zajmova iako nije rečeno u kojem pravcu zajmovi idu, 
ali vjeruje da će ići u poticanje proizvodnje i daljnji razvoj.  
Mišljenja je da su svi ovdje svjesni da će rebalans uslijediti vrlo brzo, da ovaj proračun 
nije održiv i to su razlozi zbog kojih ga HDZ neće podržati. 
Fond za razvoj poljoprivrede nije jedan od onih kojima su smanjeni iznosi, predviđen je 
iznos od 14 milijuna kuna. HDZ je više puta u protekle dvije godine govorio o tome. 
Ove godine cca 25 milijuna kuna dajemo za AZRRI i Fond za razvoj poljoprivrede i to je 
jedno od pitanja kojima se više puta raspravljalo na ovoj Skupštini i mišljenja je da to 
nije najsretniji model. 
 
TEDI CHIAVALON (Klub IDS-HNS-Zeleni) 
pozdravlja sve prisutne. Proračun za 2015. godinu karakterizirat će zasigurno novi 
Zakon o porezu na dohodak. Da nije bilo tog Zakona danas bi praktički raspravljali o 
plus – minus par postotaka gore dolje po svim stavkama. Tvrdi da Istra kao najjača i 
najpropulzivnija hrvatska regija danas može nažalost raspolagati sa svega par stotina 
milijuna kuna i  to je tragedija danas ove države. 
Novim zakonom o porezu na dohodak još se dodatno centralizira država, stavljamo se 
uz bok najcentraliziranijoj zemlji u Europi, Grčkoj. S jedne strane građani će na 
prosječnu plaću od 5.000 kn imati povećanje od 50 kn, a s druge strane će puno stvari 
izgubiti, jer jedinice lokalne samouprave gube oko 130 milijuna kn koje će trebati 
negdje nadomjestiti.  
Da je Vlada zaista htjela pomoći građanima, mogli su jednostavno smanjiti PDV za 
jedan ili dva posto. Ukupni prihod od PDV-a u Hrvatskoj iznosi oko 40 mlrd kn. Kada bi 
se od tog iznosa skinulo 5%, to bi značilo kolaps. Da se kolaps ne bi desio na državnim 
financijama, on se prebacuje na općine, gradove i županije u cijeloj Hrvatskoj.  
Mišljenja je da se stvara jedan kaos i jedan kolaps, to je atak države na sustav 
financiranja jedinica lokalne samouprave. To nije proizašlo iz nikakve javne rasprave 
niti iz razgovora sa stručnjacima iz financija, već je to jednostrana politička odluka 
nekoliko ljudi u vrhu Vlade, koja je stvorila problem svim građanima Republike 
Hrvatske. Lokalna zajednica raspolaže sa 9% ukupnih poreznih sredstava u Republici 
Hrvatskoj, što znači da 91% svih poreza ide u državnu kasu. U tih 9% samo Grad 
Zagreb sudjeluje sa 4%, a ostatak se dijeli na sve općine i sve gradove u Republici 
Hrvatskoj.  



19 

 

Efekti na proračun Istarske županije su ti da gubimo oko 20 milijuna kn ili 13% izvornih 
prihoda, što je npr. kao da sada izgubimo 1/3 cijelog proračuna za zdravstvo i socijalu, 
ili 1/2 proračuna za poljoprivredu, ¼ svih prihoda za školstvo, ili kao da smo izbrisali 
jedan cijeli odjel za kulturu, ili jedan odjel za decentralizaciju. Tih 20 milijuna kn znači 
kao da smo izgubili odjel za turizam i gospodarstvo zajedno.  
Napominje da od kada je ušao u politiku, zalaže se za radikalnu decentralizaciju, i to 
prvenstveno radi transparentnosti. Daje primjer gradova Pazina ili Pule, način kako oni 
donose svoje proračune. Obiđu sve mjesne odbore, prikupe sve informacije od 
građana, što bi oni željeli i koji su im projekti važni, te na temelju toga predlažu 
proračun, to se zove transparentnost. 
Za razliku od njih, naši zastupnici u Saboru dobiju materijal za Proračun svega nekoliko 
dana prije izglasavanja, kojega ne stignu niti pogledati. Iz tog razloga, mišljenja je da je 
bolje da su sredstva decentralizirana jer ćemo ih onda lakše kontrolirati.  
Što se tiče EU projekata, smatra da dok smo ih mi sami kandidirali i slali direktno na 
ocjenjivanje u Bruxelles bili smo najuspješnija županija, a sada kada je filter za projekte 
u Zagrebu, to ide teže i nikako da naši projekti dođu na listu prioriteta.  
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zatvara raspravu po Klubovima i otvara pojedinačnu raspravu, koja može trajati 4 
minute. 
 
ŽELJKA HRLIĆ (HDZ) 
Imala bi dva pitanja vezano za Proračun za 2015. godinu. Upravni odjel za obrazovanje 
predviđa nabavu dva mini busa u iznosu od 250.000,00 kn a u rebalansu smo imali 
362.000,00 kn pa je interesira da li je to konkretno za neku školu? 
Drugo pitanje tiče se škole u Šušnjevici što je postavila i na prošloj sjednici Skupštine, 
a to je da li se može riješiti urušavanje krova. Obzirom da nije našla nigdje u Proračunu 
stavku za tu namjenu, kao što je obećano, interesira je da li je možda ipak predviđeno 
nekim programom iz EU fondova saniranje tog krova ili ako nije, zašto nije? 
Drugo pitanje odnosi se na to da nikada nikoga iz IDS-a nije čula da je izjavio „ako 
Vlada izglasa neki zakon koji ne ide u korist građanki i građana Istre, mi izlazimo iz te 
Vlade“. Prije je i kolega Peruško postavio pitanje u vezi toga i nije dobio konkretan 
odgovor. Pita vijećnike IDS-a čega ih je strah, zašto ne reagiraju, regionalna su stranka 
izabrana od građana Istre, ali ipak mišljenja je, da svojim postupcima ne štite interese 
građana ove naše županije. 
Načelnici općina koji su zakinuti ovim izmjenama Zakona i poreznih reformi, izjavili su 
da će biti nemoguće nadomjestiti ta sredstva. Naš županijski proračun smanjuje se za 
20% iz razloga odluka ove Vlade. Sve je lijepo obrazloženo i napisano ali što imamo od 
toga, jer ako se nešto konkretno ne napravi i promijeni obzirom da je IDS sastavnio dio 
ove Vlade, nema nikakve koristi. 
 
TEDI CHIAVALON (ispravak netočnog navoda) 
IDS postoji da bi štitio interese građanki i građana Istre.  
„Mi se svako jutro budimo i gremo spati samo z Istrom, nas Zagreb, Pakrac, Dubrovnik, 
apsolutno ne zanimaju. To morate znati“. 
Zahvaljujući IDS u ovoj Vladi, danas je Trgovački sud ponovno u Pazinu, institucija 
sama za sebe nakon što je Vlada HDZ-a taj sud oduzela i premjestila ga u Rijeku. To je 
jedan od rezultata aktivnog sudjelovanja IDS-a u ovoj Vladi, iako nisu zadovoljni sa 
svim. Tri zastupnika IDS-a čine koliko mogu. Kad se sjeti što je bilo za vladavine Vlade 
HDZ-a, svaka druga Vlada je puno bolja. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
moli da se vijećnici drže rasprave oko Proračuna, da ne raspravljaju o Saboru i Vladi. 
 
MARINO ROCE (HDZ) 
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Želi čestitati na Trgovačkom sudu, ali podsjeća vijećnika Tedija Chiavalona da je 
zaboravio reći da je taj Sud osnovala Vlada HDZ-a, a da je nakon toga dokazano da 
ima više posla u Pazinu nego u Rijeci pa se zato ponovo vratio u Pazin. 
Također navodi da što se tiče poreza na dohodak, taj povrat će dobiti oni koji imaju 
kolektivni ugovor, nažalost oni koji su najugroženiji i većinom to nemaju u svojim 
tvrtkama, oni neće dobiti ništa, što znači da će onaj najsiromašniji sloj ova Vlada još 
jednom „objesiti“, kao što je već napravila povećanjem PDV-a i svih davanja. Podsjeća 
da su to sve projekti Kukuriku koalicije i Plana 21. Također smatra da transparentnosti 
nema ni u Županijskom proračunu, jer npr. većina sredstava iz Odjela gospodarstva ne 
ostaje tamo nego ide u IDU, a IDA niti ove godine nije došla dati Izvješće o poslovanju, 
napravila je feštu.  
Druga situacija je što je bilo obećano da će se izvjestiti do kraja godine o koncesijama i 
podkoncesijama i to nije napravljeno.  
Ovaj Proračun je probni, vrlo brzo će se ići u rebalans i takav proračun neće podržati. 
 
DAMIR KAJIN (NEZAVISNI) 
Slaže s ocjenom da je Hrvatska najcentraliziranija zemlja u Europi, nakon Grčke. 
Od 55.000 ljudi koliko ih u Istri radi, za 7.800 ljudi plaće osigurava država, plus oko 
1.400 u policiji. Znači to je oko 10.000, lokalna samouprava ima oko 1000 zaposlenih 
uz 3000 u komunalnim poduzećima, to je ukupno 4000 zaposlenih. Ako tu dodamo 
kolektivne ugovore u velikim sustavima, možemo govoriti da će oko 20-25.000 ljudi koji 
su zaštićeni kolektivnim ugovorima, dobiti veće plaće.  
Nema puno smisla raspravljati o ovom proračunu, prava proračunska politika vidjet će 
se tek za 2 mjeseca kada se bude razgovaralo o rebalansu. Misli da je ovaj proračun 
matrica jednog vremena kada smo svi živjeli neusporedivo bolje nego što živimo 
danas. Nažalost danas i Istra i Hrvatska stagnira. Ono najbolje što će nam se dogoditi 
iduće godine uz investicije u cestogradnju, je Opća bolnica i buđenje Uljanika. 
Želio bi dati, predložiti jednu inicijativu, a to je da se pokuša pomoći samohranim 
roditeljima, koji po 5 godina ne dobivaju alimentaciju. Predlaže da se pokušaju osnovati 
dva pravna tima, jedan u centralnoj Istri, jedan za južnu Istru u Puli pa da pokušaju 
pomoći u pravnoj zaštiti tih samohranih majki ili očeva. Jednako tako i što se tiče naših 
obrta. Koncentrira se na malo gospodarstvo. Jasno da ne misli da je projekt IDA-e 
Veletržnica riba u Poreču, najbolji projekt za koji tvrdi da kroz njega nije prošla niti 
jedna kašeta ribe. 
Kod izglasavanja ovog Proračuna bit će suzdržan. 
Vrijeme je da se počnu racionalizirati sredstva, ukidanjem pojedinih županijskih 
agencija i odjela. Smatra da nisu problem plaće, već broj zaposlenih, jer je pitanje da li 
ti zaposleni imaju posla i koliko rade. 
 
TICIJAN PERUŠKO (Hrvatski laburisti-Stranka rada) 
Vezano za prethodnu izjavu Tedia Chiavalona, navodi da je svima koji su ovdje (ne 
samo IDS-u), Istra u srcu i svi liježu i ustaju s mišlju kako u Istri može biti bolje. 
Postoji jedna vertikala, a to je da ako država dobro funkcionira, tada funkcionira i 
županija. Zbog poteza na državnoj razini, posebno poreza na dohodak mi ovdje imamo 
manje „šoldi“ i manje projekata i imamo takav proračun kojega će podržati. 
Mišljenja je da menadžment koji se događa na državnoj razini događa se i ovdje. 
Smatra da obzirom da je IDS u vladajućoj koaliciji da može itekako utjecati i da je to 
velika prednost da se unaprijedi županija kao takva. No iz svega što se vidi, nema baš 
nekih rezultata, ne može se okrivljavati netko drugi, „netko gore“, jer zna se tko je u 
koaliciji i tko je odgovoran. Ono što se događa na državnoj razini prelijeva se na 
županijsku, lokalnu razinu i onda moramo s tim što imamo, a to je malo, dati najviše. 
 
TANJA VRBAT (SDP) 
pozdravlja sve prisutne. Slušajući ovu raspravu, sjetila se kad je bila mlada, kako se 
busala u prsa da je ljevičar, dok nije bila u poziciji da odlučuje o proračunu u Gradu 
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Umagu, kad je shvatila da moraš rasporediti sredstava onoliko koliko imaš. I tu se onda 
vidi koliko si ljevičar a koliko desničar ili nešto treće. Biti ljevičar znači biti socijalno 
osjetljiv i iskazati određenu solidarnost i s drugim krajevima Hrvatske, pa se ne može 
složiti s kolegom Chiavalonom kad kaže da nas ne zanima Zagreb, Pakrac ili 
Dubrovnik. Smatra da se treba ograditi od takvih izjava, čak i u žaru rasprave, jer 
Županija Istarska je dio Hrvatske, nedjeljiv dio naše države i to treba uvijek imati na 
umu.  
Napominje da ne mogu podržati ovakav tekstualni dio Proračuna koji „lupa“ po Vladi, 
jer znamo da je sredstava malo, da su limitirana. Zakinuta je Istarska županija ali 
zakinute su i ostale županije.  
Kada se govori o socijalnoj osjetljivosti i solidarnosti onda se to treba na nekim 
određenim stvarima i osjetiti, kao npr. prijevoz srednjoškolaca koji je ukinut, što nije se 
više ulagalo u neke projekte u zdravstvu. Država će i dalje financirati projekte u 
cestogradnji, zdravstvu, zaštiti okoliša kao što je u zadnjih 10 godina dosta uložila u 
zbrinjavanje otpada, tako da nije država baš maćehinski raspoložena prema nama kao 
što neki tvrde u prethodnim raspravama. 
Navodi da će ovaj i ovakav Proračun podržati, tehnički ne može biti puno drugačiji, 
možda eventualno neki ured u inozemstvu ukinuti, i dati još 500.000,00 kn za obnovu 
Hitne pomoći u Umagu. Takav amandman će i predložiti. Traži da se opet razmotri 
uvođenje prijevoza za srednjoškolce. 
 
OSMAN DŽELIL (BDSH) 
I ovaj put su udrugama smanjena davanja što ga žalosti, ali shvaća situaciju da nema 
sredstava, i da će se još i dalje smanjivati jer se jednostavno proračun ne puni. 
Dolazi iz privatnog sektora gdje je stanje alarmantno, sve manje će biti obrtnika i d.o.o. 
firmi jer su nameti toliki da je neizdrživo. 
Navodi primjer da dva do tri zaposlena u firmi moraju mjesečno izdvojiti 12-15.000 kn 
za razna davanja općine županije i države. Pored tih petnaestak tisuća, još se desetak 
mora izdvojiti za razne seminare koje djelatnici moraju polaziti zbog čestih mijenjanja i 
donošenja novih zakonskih regulativa. To sve zajedno, pored visokog PDV-a teško je 
izdržati. 
Mišljenja je da ove nove promjene poreza na dohodak su dobro došle privatnom 
sektoru kao jedan mali predah, ali nije to dovoljno, morat će se nešto drastično 
promijeniti. Navodi da u svakom političkom sustavu postoji borba između 
tehnokratskog i birokratskog, tehnokratski je onaj koji proizvodi a birokratski troši. Nitko 
ne govori o tome da treba dio birokratskog aparata otpuštati, slati na čekanje, ili 
smanjivati radno vrijeme na četiri sata, ili u ovoj eri informatike dati ljudima da rade od 
kuće. Neće biti bolje ako se ne budu radili rezovi. 
 
VILI ROSANDA (IDS) 
Smatra da se ove mjere čak ni kratkoročno neće odraziti na onoga koji nema ništa, na 
one koji imaju mala ili nikakva primanja. Slaže se s kolegom Chiavalonom da je ovo 
atak na jedinice lokalne samouprave koje raspolažu sa samo mizernih 9% sredstava. 
Ono što potvrđuje da je problem u centralnoj državi, a ne u jedinicama lokalne 
samouprave, su podaci HNB-a prema kojima se vidi da na državu otpada 98% 
ukupnog duga, a na jedinice lokalne samouprave koje raspolažu sa 9% ukupnih 
sredstava, 2% ukupnog javnog duga.  
U kompenzacijske mjere ne vjeruje, jer da je netko zaista imao namjeru kompenzirati 
kroz ove mjere, ne bi uzeo nama već bi uzeo direktno sam sebi taj novac. 
Vezano za Proračun izražava zadovoljstvo u onom segmentu za mlade, a to je 
izgradnja četiri škole u Puli i Poreču, također raduje ga 30% više sredstava za 
stipendije, podijelit će se 41 stipendija. Drago mu je da županija nastavlja shodno 
svojim mogućnostima ulagati u mlade. 
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ZDENKO PLIŠKO (Istarska stranka umirovljenika) 
pozdravlja sve prisutne. Vezano na poreznu reformu koju svi u raspravi spominju, želi 
reći da od nje neće imati koristi nijedan umirovljenik čija prosječna mirovina iznosi 
2.450,00 kn. Više će dobiti oni umirovljenici koji imaju više mirovine i kojima to 
povećanje ionako neće puno značiti. 
Žalosti ga što će dio tog tereta od 130 milijuna kn pasti na pleća onih koji su i do sada 
bili siromašni, a to su oni koji rade a ne primaju plaće, kao i oni koji rade u 
gospodarstvu i nemaju kolektivne sporazume, gdje će to povećanje poslodavci zadržati 
za sebe. Podržat će ovaj proračun, vjeruje, da kao što je rekao župan, da je provediv i 
održiv. Mišljenja je da kod podjele sredstava iz proračuna, vidi se koliko je tko „lijevi“ a 
koliko „desni“. Ovaj Proračun zbog izdvajanja u zdravstvo i socijalu, pokazuje socijalnu 
osjetljivost. Ujedno najavljuje svoj amandman za povećanje sredstava za starije i 
nemoćne kao i u dijelu rane intervencije kod djece s rizicima. 
 
MARINO ROCE (ispravak krivog navoda) 
Što se tiče tko je „lijevi“ a tko „desni“, smatra da je ova Vlada dokazala da nema 
socijalnu osjetljivost, i ne zna što to znači socijalna osjetljivost, jer danas sve ovo što se 
u Vladi događa sve je samo ne socijalno osjetljivo. Bio bi sretan da se razmišlja kako 
ostvariti novu dobit, ali samo se razmišlja kako podijeliti to što je na raspolaganju, ako 
nema onda se nekome uzme. Kako stvarati i kako vratiti sve te novce koje smo dali u 
gospodarstvo, nitko nije napravio računicu koliko smo mi doprinijeli sa poticajima 
gospodarstvu. Pita, da li smo efektni i koliko? 
 
SLAVICA POPADIĆ (IDS) 
pozdravlja sve prisutne. Za razliku od onih koji kritiziraju Proračun, želi pohvaliti ovaj 
Proračun jer smatra da je jako teško pored svih problema koje je župan iznio, 
nedostatka smjernica, sastaviti proračun. Mišljenja je da oni koji ga kritiziraju, drugačije 
bi razmišljali da moraju oni sjesti i sve to posložiti.  Tu prvenstveno misli na Klub HDZ-a 
koji neće podržati proračun, nada se da imaju dobre amandmane i prijedloge kako 
rasporediti sve, a da sustav funkcionira. 
Mišljenja je da je Zakon o porezu na dohodak ishitreno donesen, i da je donio veliku 
štetu. Smatra da svi koji sjede u Saboru trebaju svim mjerama i mogućnostima koje im 
stoje na raspolaganju, djelovati tako da se takvi zakoni ne donose. Trebalo bi sa 
terena, od gospodarskih subjekata čuti kako će takva jedna odluka djelovati u praksi. 
Također prilikom donošenja zakona potrebno je materijale dostaviti puno ranije kako bi 
se mogli temeljitije proučiti i reagirati. 
Ovim izmjenama poreza na dohodak oni koji imaju veće plaće dobit će više, a oni s 
manjim plaćama dobit će malo.  
Župan je rekao da je ovo aproksimativan proračun, nada se da će ga većina podržati. 
 
MARINO ROCE (ispravak krivog navoda) 
Rečeno je da i drugi trebaju sudjelovati u stvaranju proračuna i dati svoje primjedbe. 
Ovoj Vladi 750.000 potpisa protiv monetizacije ne znači ništa, ona je i dalje za 
monetizaciju, zašto trošiti vrijeme da joj se nešto kaže, ona ide „glavom kroz zid“. Nije 
bitno koliko, nego što će se raspodijeliti. 
 
TEDI CHIAVALON (IDS) 
želi se ispričati kolegama koji su možda krivo shvatili njegovu rečenicu, slaže se da je 
svima koji ovdje sjede, Istra na prvom mjestu, u to nema sumnje. 
Ali činjenica je da svi iz IDS-a ne trebaju nikoga u Zagrebu ništa pitati kad je u pitanju 
Istra, o Istri odlučuju u Istri. To je razlika između IDS-a kao stabilne regionalne stranke 
ili drugih stranaka koji radi svoje funkcije moraju razmišljati kao što je i prije rekao, o 
Pakracu, Šibeniku, Dubrovniku, itd. IDS ne treba tako razmišljati, već njegov fokus je 
100% usmjeren na potrebe građana Istre, Liburnije i otoka. 
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Vijećnik Kajin je rekao da preko Veletržnice ribe nije prošla niti jedna kila ribe, poziva 
ga da ide pogledati Veletržnicu, dnevno prođe nekoliko tona ribe preko nje. Ona ne 
funkcionira kao klasična veletržnica, ali ne zato što mi tako ne bismo htjeli, nego 
jednostavno sustav veletržnice ribe kao takav nije zaživio u Republici Hrvatskoj, a 
objekt koji je napravljen za potrebe ribara je u stopostotnoj funkciji tih ribara i oni ne 
samo da koriste taj objekt nego i upravljaju njime.  
Podržava inicijativu vijećnika Kajina oko pomoći samohranim roditeljima, međutim 
podsjeća da smo imali jednu jako dobru instituciju u županiji koja je dobro funkcionirala. 
To je bio Obiteljski centar, koji je nažalost ukinut od strane Ministarstva socijalne skrbi. 
Preseljen je pod kapu Centra za socijalnu skrb, gdje sigurno roditelji sa djecom neće 
dolaziti po savjete, gdje mogu samo naići na probleme, a ne na nekoga koji će riješiti 
problem i uputiti toplu riječ, kao što je to bilo u Obiteljskim centrima diljem Istre. 
Vezano na centralizaciju, odnosno zašto se apelira na radikalnu decentralizaciju 
države, navodi primjer poljoprivrednog zemljišta, već dvije godine posluje agencija, a 
nije se dodijelio niti centimetar zemljišta. Poziva sve da pogledaju na web stranicama 
formulare, gdje se može vidjeti kako je to pisao netko tko ni kročio nije na zemlju a 
sastavljao je formulare koje bi poljoprivrednici trebali ispunjavati. To se znalo i prije i 
upozoravalo na to, jer jednostavno se iz Zagreba ne može dijeliti zemlja niti u 
Vukovaru, ni Dubrovniku a još manje u Istri. 
Kad govorimo o hitnoj službi, mišljenja je da smo imali najorganiziraniju hitnu službu u 
državi, dok se netko nije sjetio da bi ujednačio sustav u cijeloj Hrvatskoj. Pita se zašto 
je trebalo ujednačavati kada je Hrvatska različita i upravo te različitosti je čine takvom 
kakva jest. Danas imamo rezultat te „uranilovke“, a to je da imamo puno problema, 
sustav košta puno više, a rezultat je puno lošiji. 
Želi još samo reći da će Klub IDS-HNS-Zeleni podržati ovaj prijedlog proračuna iako 
svjesni da će uskoro morati ići rebalans proračuna. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zaključuje pojedinačnu raspravu i daje riječ načelniku Županijske uprave Valeriu 
Drandiću. 
 
VALERIO DRANDIĆ (načelnik Županijske uprave) 
odgovorit će na pitanja koja su postavljena u ovoj raspravi. Kolega Butorac je u svojoj 
raspravi o proračunu, pročitao na desetine pomoći. Smatra da ćemo se svi skupa 
morati zapitati „čije su to te javne pare“? Jesu li od onih koji ih stvaraju, jesu li lokalne, 
regionalne ili državne pa nam onda pomažu, a mi ovdje samo čamimo i čekamo. Kad si 
odgovorimo na ta pitanja, bit će puno manje prepucavanja o tome tko je „lijevo“, tko 
„desno“, i tko je kriv, a tko zaslužan.  
Dakle odgovor na vaša pitanja je knjigovodstveni, sve što nije porez a uđe u naš 
proračun, naziva se pomoć. To nije pomoć koja nadomješta nedostatak poreza na 
dohodak, to su redovni novci koji su ili za decentralizirane funkcije ili su namjenski, koji 
su za naše projekte. 
Postavlja se i pitanje povrata manjka kredita kojim premošćujemo predfinanciranje EU 
projekata. Naglašava da nam se to desilo prvi put ove godine iz tehničkih razloga i to 
jer se prihodi jedinica lokalne i područne samouprave broje sa danom 31.12. a rashodi 
se broje još dva mjeseca nakon toga. 
Srećom ove godine našlo se rješenje i za tu banalnost pa se to više neće događati. 
Spomenuto je i prezaduživanje vezano za EU fondove, s čime se slaže. Neke su 
zemlje upale u ogromne teškoće jureći za tim besplatnim novcima koji nisu ni besplatni, 
a često ni održivi. U Istarskoj županiji donešen je jedan pravilnik kojim će se jako 
selekcionirati prijedlozi svim korisnicima za EU fondove, čime će se posebno 
valorizirati oni projekti koji bi se ionako radili, oni projekti koji su samoodrživi, zatim 
neke sveistarske projekte. To je učinjeno zato što su mogućnosti dosta limitirane. 
Nadalje kriva konstatacija je bila izrečena vezano za Fond za razvoj poljoprivrede, koji 
ima svoje novce, oni su iz posebnih izvora, gradskih lokalnih proračuna, lovstva, iz 
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Ministarstva poljoprivrede, oni su samo smješteni pri našem proračunu zato što ne 
možemo imati dva računa i oni su u prihodima a u rashodima su plasmani kredita.  
Što se tiče AZRRI-a, definitvno to nisu novci za podizanje maslinika kraj ceste Vodnjan 
Pula. To su novci uglavnom za razvojne projekte u 2015. i anuitete nekih kredita za 
razvojne projekte.  
Vezano za pitanje mini buseva, radi se o dva mini busa. U 2014. g. nabavio se mini 
bus za Talijansku osnovnu školu Buje, a u 2015. će se nabaviti isti mini bus za 
Osnovnu školu Mate Balota. To je specifično područje sa puno malih sela, gdje ne 
prolaze redovne linije i jedino rješenje je nabavka mini buseva. 
Što se tiče škole u Šušnjevici, činjenica da nije predviđena ta pozicija u proračunu, ne 
znači da je ta škola otpisana. Ne znamo još koji će nam sve EU projekti proći, ali nada 
se da će se uspjeti doći do novaca za obrazovne institucije. Napominje da je ta škola 
vlasništvo općine, te će se s njima o tome porazgovarati. 
Navodi da se kolega Kajin u svojoj raspravi okomio na zaposlene, ustanove. 
Naglašava da je ovo jedna ekstremna godina, možda će i još koja biti takva, ali ne 
možemo na osnovu jedne ekstremne godine uništiti ono što smo desetljećima stvarali. 
Stvorena je jedna infrastruktura, neka tijela koja su polučila izvanredne rezultate, 
kadrove koji znaju raditi i sad bi trebali zbog dvije slabe godine to uništiti i krenuti od 
nule. Svi dobro znaju da je najteže nadomjestiti kadrove. Mišljenja je da radimo doista 
racionalno i pametno da čim se situacija normalizira da se krene naprijed. 
Vijećnik Osman Dželil je pričao o ogromnim izdvajanjima koja terete gospodarstvo, s 
čim se apsolutno slaže. Međutim, malo je nepravilno reći „mi izdvajamo za vas“. Naime 
to nisu novci za administraciju, to su novci i za vašu djecu, za vaše bolesnike, za vaše 
starce. Dakle, izdvajaju se nekakva sredstva koja se trebaju izdvajati, inače ćemo biti 
nezbrinuti. To je puno, zato jer u Hrvatskoj fali tristotinjak tisuća radnih mjesta, da ih je 
više tada bi taj teret bio puno manji. 
Netko je rekao da je ovaj proračun identičan ranijim, osim u onom dijelu nenamjenskih 
novaca s kojima jedino raspolažemo. Godinama se borimo sa 120 milijuna a ne sa 400 
milijuna. Oni drugi novci su svi samo na „proputovanju“ kroz naš proračun, imaju 
određenu funkciju. Ove godine godine ćemo takvih milijuna imati 20 manje, što nije 
malo. Gradovi i općine mogu stvarati sredstva, imaju zemljišta, imovinu, županija to 
nema i moglo se proračun uravnotežiti jedino na način da smo solidarno svima zakinuli. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zaključuje raspravu i navodi da se amandamni mogu predati do 13,30 sati, sada je 
pauza do 15,30 sati kada započinje drugi dio sjednice. 
 
 
 
************************************************************************************************** 
 
 
 
NASTAVAK SJEDNICE 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da je dobiveno 11 amandmana, o kojima će se izjasniti predlagatelj, 
odnosno Župan. Za amandman koji nije prihvaćen, predlagatelj može tražiti glasanje i 
ukoliko bude prihvaćen, postat će sastavni dio proračuna. 
 
Predsjednik je otvorio raspravu po točkama 5., 6., 7., 8., 9., 10., 11., 12., 13., 14., 15., 
16., a glasat će se nakon glasanja o Proračunu. 
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ŽUPAN 
Župan Istarske županije razmatrao je sljedeće prispjele Amandmane vijećnika 
Skupštine Istarske županije na Proračun Istarske županije za 2015. godinu, te odlučio 
kako slijedi:      
 
AMANDMAN 1 
Amandman - IDS-HNS –Zeleni (vijećnik Josip Anton Rupnik) 

Amandman br. 1 plan +/- novi plan 

R-7 POZ 150520 
Program razvoja ekološke 
poljoprivrede i eko-agroturizma  

 
150.000,00 

 
+40.000,00 

 
190.000,00 

R-7 POZ 150525 
Tekuće donacije za marketinšku 
promociju autohtonih proizvoda 

 
355.000,00 

 
-40.000,00 

 
315.000,00 

 
Obrazloženje:  
Vijećnik predlaže da se povećaju programi u ekološkoj proizvodnji hrane kako bi konačno 
uspješno pokrenuli ostvarenja eko-agroturizma, što nadležnim ministarstvima do sada nije 
uspjelo. Ako to mogu ostvariti u Austriji i Sloveniji, vjerujemo da se to može učiniti i u 
Hrvatskoj, pogotovo u Istri.  
 
Prijedlog :  prihvaća se na sljedeći način: 

Amandman br. 1 plan +/- novi plan 

R-7 POZ 150520 
Program razvoja ekološke 
poljoprivrede i eko-agroturizma  

 
150.000,00 

 
+20.000,00 

 
170.000,00 

R-7 POZ 150517 
Poticanje razvoja ekološke 
poljoprivrede i certificiranje 
ekoloških proizvoda 

 
210.000,00 

 
-20.000,00 

 
190.000,00 

 
Obrazloženje: 
Amandman se prihvaća djelomično, odnosno u iznosu od 20.000,00 kn smanjenjem 
pozicija za Poticanje razvoja ekološke poljoprivrede i certificiranje ekoloških proizvoda. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
postavlja pitanje vijećniku Rupniku da li se slaže sa predloženim, što on prihvaća, te 
konstatira da amandman u ovom obliku postaje sastavni dio Proračuna. 
 
AMANDMAN 2 
 

Amandman br. 2 plan +/- novi plan 

R-7 POZ  NOVA 
„Eko ide u školu“ 

 
0 

 
+50.000,00 

 
50.000,00 

R-7 POZ 150541 
Program unaprijeđenja lovstva 

 
1.100.000,00 

 
-50.000,00 

 
1.050.000,00 

 
Obrazloženje:  
Navedena sredstva bi bila kao inicijalna sredstva za realizaciju projekta «EKO IDE U 
ŠKOLU» kojeg pokrećemo u našoj zemlji i to želimo prvo pokrenuti u Istri. U sklopu 
projekta Bio foruma Alpe Adria kojeg čine udruge u Austriji, Italiji, Sloveniji i naša udruga iz 
Hrvatske želi se pokrenuti interes djece u osnovnim i srednjim školama, da se obuče kako 
proizvoditi eko hranu. Tu je vrlo bitno napomenuti da takvu hranu koriste u prehrani u školi 
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i da djeca pokrenu korištenje takve hrane u krugu svoje obitelji te ostvaruje mogućnost 
plasmana eko hrane proizvedene u našoj zemlji, a ne iz uvoza.  
 
Prijedlog :  prihvaća se na sljedeći način: 

Amandman br. 2 plan +/- novi plan 

R-7 POZ  NOVA 
„Eko ide u školu“ 

 
0 

 
+15.000,00 

 
15.000,00 

R-7 POZ 150517 
Poticanje razvoja ekološke 
poljoprivrede i certificiranje 
ekoloških proizvoda 

 
190.000,00 

 
-15.000,00 

 
175.000,00 

 
Obrazloženje: 
Amandman se prihvaća djelomično, odnosno u iznosu od 15.000,00 kn smanjenjem 
pozicija za Poticanje razvoja ekološke poljoprivrede i certificiranje ekoloških proizvoda, 
te se predlaže da se navedeni projekt kandidira na izvore EU sredstava. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
nakon potvrde vijećnika Rupnika da prihvaća ovako izmijenjen amandman, konstatira 
da amandman u ovom obliku postaje sastavni dio Prijedloga Proračuna. 
 
AMANDMAN 3 
Amandman – Zdenko Pliško 

Amandman br. 3 plan +/- novi plan 

R-8 POZ 598  A610105  
Skrb za starije i nemoćne osobe 
 

 
1.063.190,00 

 
+50.000,00 

 
1.113.190,00 

R-2 POZ 323  A100201 Zajednički 
troškovi javne uprave (rashodi za 
usluge)  

 
6.814.000,00 

 
-50.000,00 

 
6.764.000,00 

 
Obrazloženje: 
Vijećnik predlaže povećanje sredstava za razvoj usluga pomoći u kući za starije osobe 
u Istarskoj županiji prvenstveno s ciljem poticanja pružanja ovih usluga od strane 
županijskih ustanova – Domova za starije i nemoćne osobe. 
 
Prijedlog :  prihvaća se na sljedeći način: 

Amandman br. 3 plan +/- novi plan 

R-8 POZ 598  A610105  
Skrb za starije i nemoćne osobe 
 

 
1.063.190,00 

 
+50.000,00 

 
1.113.190,00 

R-2 POZ 150053  
Grafičke usluge  

 
950.000,00 

 
-50.000,00 

 
900.000,00 

 
Obrazloženje: 
Prihvaća se u predloženom iznosu smanjenjem troškova zajedničke javne uprave – 
grafičke usluge za 50.000,00 kn. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
nakon potvrde vijećnika Pliška da prihvaća ovako izmijenjen amandman, konstatira da 
amandman u ovom obliku postaje sastavni dio Prijedloga Proračuna. 
 
 
 



27 

 

AMANDMAN 4 
 

Amandman br. 4 plan +/- novi plan 

R-8 POZ 595 A610103 Rane 
intervencije kod djece s rizicima  

 
130.000,00 

 
+40.000,00 

 
170.000,00 

R-2 POZ 323  A100201 Zajednički 
troškovi javne uprave (rashodi za 
usluge)  

 
6.764.000,00 

 
-40.000,00 

 
6.724.000,00 

 
Obrazloženje: 
Povećanje sredstava za prioritet Plana za zdravlje i socijalno blagostanje „Rane 
intervencije kod djece s neurorizicima i razvojnim  teškoćama“ s namjenom formiranja 
mobilnog tima (podružnice Dnevnog centra za rehabilitaciju Veruda-Pula) za pružanje 
usluga rane intervencije u lokalnoj zajednici (u Poreču).  

 
Odbor za društvene djelatnosti IŽ predložio je smanjenje pozicije unutar Upravnog 
odjela za zdravstvo i socijalnu skrb, na aktivnosti A610113 - Program praćenja kakvoće 
zraka. Obzirom da su planirana sredstva u visini od 632.000,00 kn manja od potrebnih 
za realizaciju zadanog opsega praćenja kakvoće zraka (ZZJZIŽ podmiruje 35.248,00 
kn),  predlaže se za oba amandmana pronalaženje sredstva na uštedama zajedničkih 
troškova javne uprave i administracije, na rashodima za usluge.  
 
Prijedlog :  prihvaća se na sljedeći način: 

Amandman br. 4 plan +/- novi plan 

R-8 POZ 595 A610103 Rane 
intervencije kod djece s rizicima  

 
130.000,00 

 
+40.000,00 

 
170.000,00 

R-2 POZ 150052  
Intelektualne i osobne usluge  

 
860.000,00 

 
-40.000,00 

 
820.000,00 

 
Obrazloženje: 
Prihvaća se u predloženom iznosu smanjenjem troškova zajedničke javne uprave –
intelektualne i osobne usluge za 40.000,00 kn. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
nakon potvrde vijećnika Pliška da prihvaća ovako izmijenjen amandman, konstatira da 
amandman u ovom obliku postaje sastavni dio Prijedloga Proračuna. 
 
AMANDMAN 5 
 
Amandman – Odbor za proračun i financije  

Amandman br. 5 plan +/- novi plan 

R-9 A260101 Sportski savez IŽ poz 
151321 sport osoba s invaliditetom 

 
15.000,00 

 
+5.000,00 

 
20.000,00 

R-9 A260101 Sportski savez IŽ poz 
151322 sport u obrazovanju 

 
35.000,00 

 
+35.000,00 

 
70.000,00 

R – 9 A260101 Sportski savez IŽ 
poz 151326 stručno usavršavanje 

 
60.000,00 

 
+30.000,00 

 
90.000,00 

R – 9 A260101 Sportski savez IŽ 
poz  NOVA Programi s HOO  

 
0,00 

 
+30.000,00 

 
30.000,00 

R – 9 A260101 Sportski savez IŽ 
poz 151325 stručna služba 

 
325.000,00 

 
-25.000,00 

 
 300.000,00  
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R – 2 A100201 Zajednički troškovi 
javne uprave poz 150044 usluge 
telefona, pošte i prijevoza  

 
2.600.000,00 

 
-75.00000 

 
2.525.000,00 

 
Obrazloženje:  
Povećanje sredstava u ukupnom iznosu od 100.000,00 kn, odnosi se na: 
- povećanje stavke Sport osoba s invaliditetom za  5.000,00 kn,  
- povećanje  stavke Sport u obrazovanju - Predškolski sport za 35.000,00 kn, 
- povećanje  stavke Stručno usavršavanje - Viša i visoka trenerska škola za 
30.000,00 kn, te   uvođenje nove stavke  Zajednički programi s HOO u iznosu od 
30.000,00 kn. Ujedno predlažemo da se naziv Viša i visoka trenerska škola zamjeni sa 
nazivom Stručni studij za izobrazbu trenera. 
 
Predlaže se preraspodjela sredstva unutar stavki sporta umanjenjem sredstva stručne 
službe u iznosu od 25.000,00 kn, a ostatka od 75.000,00 kn pronalaženje sredstva na 
uštedama zajedničkih troškova javne uprave i administracije na rashodima za telefoniju 
i poštarinu.  
Predloženim amandmanom sredstva sporta sada iznose 2.875.000,00 kn, te nalažemo 
da se s istim uskladi Odluka o programu javnih potreba u sportu Istarske županije za 
2015. godinu. 
 
Prijedlog :  prihvaća se na predloženi način. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da amandman broj 5, u ovom obliku postaje sastavni dio Prijedloga 
Proračuna. 
 
AMANDMAN 6 
Amandman – Klub vijećnika HDZ-a  

Amandman br. 6 plan +/- novi plan 

1005 
Ostali nespomenuti rashodi 
poslovanja 

350.000,00 -100.000,00 250.000,00 

8001 
Ostali nespomenuti rashodi 
poslovanja 

400.000,00 -100.000,00 300.000,00 

2301 
Programi obrazovanja iznad 
standarda – Pravna pomoć 

820.000,00 -300.000,00 520.000,00 

2401 
Investicijsko održavanje osnovnih 
škola 

1.530.580,00 +500.000,00 2.030.580,00 

 
Obrazloženje:  
Za osiguranje sredstava za rekonstrukciju sanaciju krova osnovne škole Ivan Goran 
Kovačić Čepić područna škola Šušnjevica uslijed urušavanja dijela međukatne 
konstrukcije predlažu se sredstva u iznosu od 500.000,00 kn. 
 
Prijedlog:  ne prihvaća se. 
 
Obrazloženje:  
U dogovoru sa načelnikom općine Kršan koja je vlasnik nekretnine došli smo do 
spoznaje da je Veleposlanstvo Republike Rumunjske osiguralo sredstva u visini od 
100.000,00 kn koja će biti dostatna za navedenu sanaciju.  
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PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
nakon traženja vijećnika Kluba HDZ-a, daje na glasanje ovaj prijedlog amandmana. 
Nakon provedenog glasanja konstatira da amandman nije usvojen. 
 
AMANDMAN 7 
Amandman – Vijećnik Miljenko Koroman 

Amandman br. 7 plan +/- novi plan 

R-15 POZ 152985 
Ured u New Yorku – intelektualne 
usluge   

 
70.000,00 

 
-70.000,00 

 
0,00 

R-5 POZ nova  
Tekuće donacije – Trka na prstenac 
u sklopu aktivnosti A370205 

 
0,00 

 
+70.000,00 

 
70.000,00 

 
Obrazloženje:  
Vijećnik predlaže da se predvidi tekuća donacija za 40. Trku na prstenac, jednu od 
najprepoznativljijih manifestacija u Istri.  
 
Prijedlog :  prihvaća se na sljedeći način: 

Amandman br. 7 plan +/- novi plan 

R-5 POZ 150270 
Tekuće donacije u novcu – 
A370205 Turističke manifestacije    

 
270.000,00 

 
-70.000,00 

 
200.000,00 

R-5 POZ nova  
Tekuće donacije – Trka na prstenac 
u sklopu aktivnosti A370205 

 
0,00 

 
+70.000,00 

 
70.000,00 

 
Obrazloženje: 
Amandman se prihvaća iz sredstava unutar predložene aktivnosti Turističkih 
manifestacija u odjelu za turizam.  
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da amandman broj 7, u ovom obliku postaje sastavni dio Prijedloga 
Proračuna. 
 
AMANDMAN 8 
Amandman – Vijećnica Tanja Vrbat Grgić, Klub vijećnika SDP 

Amandman br. 8 plan +/- novi plan 

R-8 POZ Aktivnost K420102 
IDZ dodatna ulaganja na kapitalnim 
građevinskim objektima  

 
0,00 

 
+500.000,00 

 
500.000,00 

Rashodi za zaposlene (skupina 31) 2.609.686,00 -500.000,00 2.109.686,00 

 
Obrazloženje:  
Vijećnica predlaže da se 500.000,00 kn namjeni za uređenje prostorija namijenjenih radu 
Hitne medicinske pomoći u Umagu.  
 
Prijedlog :  prihvaća se djelomično na sljedeći način: 

Amandman br. 8 plan +/- novi plan 

R-8 POZ nova  
Uređenje prostorija IDZ – hitna 
medicinska pomoć Umag    

 
0,00 

 
+300.000,00 

 
300.000,00 
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R-8 POZ 150580 
Tekuće donacije za unaprjeđenje 
PZZ 

 
1.892.000,00 

 
-300.000,00 

 
1.592.000,00 

 
Obrazloženje: 
Amandman se prihvaća djelomično iz sredstava koncesija u primarnoj zdravstvenoj 
zaštiti pod uvjetom da isti iznos osigura i grad Umag.  
 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da amandman broj 8, u ovom obliku postaje sastavni dio Prijedloga 
Proračuna. 
 
AMANDMAN 9 
Amandman – Klub hrvatskih laburista 

Amandman br. 9 plan +/- novi plan 

R-15 A800104 Ured u Bruxellesu   
365.000,00 

 
-25.000,00 

 
340.000,00 

R-14 POZ 153103  
START.UP za promicanje 
poduzetničke kulture među mladima  

 
60.000,00 

 
+25.000,00 

 
85.000,00 

 
Obrazloženje:  
Vijećnik predlaže da se predvidi povećanje projekta START.UP za 25.000,00 kn. 
 
Prijedlog :  prihvaća se na sljedeći način: 

Amandman br. 9 plan +/- novi plan 

R-14 POZ 152892 
Sajmovi i manifestacije 

 
320.000,00 

 
-25.000,00 

 
295.000,00 

R-14 POZ 153103  
START.UP za promicanje 
poduzetničke kulture među mladima  

 
60.000,00 

 
+25.000,00 

 
85.000,00 

 
Obrazloženje: 
Amandman se prihvaća iz sredstava unutar predložene aktivnosti Sajmova i 
manifestacija u odjelu za gospodarstvo.  
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da amandman broj 9, u ovom obliku postaje sastavni dio Prijedloga 
Proračuna. 
 
AMANDMAN 10 
 

Amandman br. 10 plan +/- novi plan 

R-15 A800305 Ured u New York  
260.000,00 

 
-15.000,00 

 
245.000,00 

R-5 POZ A370403 Razvoj turističkih 
projekata u manje razvijenim 
područjima  

 
70.000,00 

 
+15.000,00 

 
85.000,00 

 
Obrazloženje:  
Vijećnik predlaže da se predvidi povećanje sredstava za 15.000,00 kn za razvoj turističkih 
projekata u manje razvijenim područjima. 
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Prijedlog :  prihvaća se na sljedeći način: 

Amandman br. 10 plan +/- novi plan 

R-15 A800305  Ured u New York 
POZ 152985 Intelektualne i osobne 
usluge  

 
70.000,00 

 
-15.000,00 

 
55.000,00 

R-5 POZ A370403 Razvoj turističkih 
projekata u manje razvijenim 
područjima  

 
70.000,00 

 
+15.000,00 

 
85.000,00 

 
Obrazloženje: 
Amandman se prihvaća na predloženi način i to iz sredstava Ureda u New Yorku 
intelektualnih usluga.  
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da amandman broj 10, u ovom obliku postaje sastavni dio Prijedloga 
Proračuna. 
 
AMANDMAN 11 

Amandman br. 11 plan +/- novi plan 

R-11 POZ A100501 Komunikacije i 
protokol  

 
1.080.000,00 

 
-10.000,00 

 
1.070.000,00 

R-8 POZ A420504 Projekt 
resocijalizacija ovisnika – 
postavljanje indikacije  

 
13.840,00 

 
+10.000,00 

 
24.840,00 

 
Obrazloženje:  
Vijećnik predlaže da se predvidi povećanje  sredstava za 10.000,00 kn projekt 
resocijalizacija ovisnika – postavljanje indikacije. 
 
Prijedlog :  prihvaća se na sljedeći način: 

Amandman br. 11 plan +/- novi plan 

R-2 POZ 150053  
Grafičke usluge  

 
900.000,00 

 
-10.000,00 

 
890.000,00 

R-8 POZ 150610 
Projekti unapređenja zdravlja i 
socijalne sigurnosti – općenito  

 
299.000,00 

 
+10.000,00 

 
309.000,00 

 
Obrazloženje: 
Amandman se prihvaća ali na drugačiji način iz sredstava zajedničkih troškova. 
Umjesto predloženog projekta koji se odnosi na sredstva grada Pule, povećavaju se 
sredstva gdje su i planirani projekti za resocijalizaciju ovisnika.  
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da amandman broj 11, u ovom obliku postaje sastavni dio Prijedloga 
Proračuna. 
Zahvaljuje se županu i suradnicima koji su odradili ove amandmane. 
 
Nakon provedenog glasanja, konstatira da Skupština Istarske županije sa 35 glasova 
ZA, 3 glasa PROTIV i 1 SUZDRŽANIM usvaja 
 
a) 

PRORAČUN ISTARSKE ŽUPANIJE 
za 2015. godinu i projekcije za 2016. i 2017. godinu 
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sa 35 glasova ZA 1 glasom PROTIV i 1 SUZDRŽANIM usvaja 
 
b) 

ODLUKU 
o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2015. godinu 

 
 
AD-5 
Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2015. 
godinu 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
Predlaže da obzirom da su materijali dostavljeni ranije, da možda nije potrebno da se 
kod sljedećeg niza točaka, daje uvodno obrazloženje, s čime su se složili vijećnici.  
Nakon provedenog glasanja konstatira da Skupština Istarske županije sa 35 glasova 
ZA 1 glasom PROTIV i 1 SUZDRŽANIM usvaja 
 

PROGRAM JAVNIH POTREBA 
u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2015. godinu 

 
 
AD-6 
Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2015. godinu 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
navodi da ovdje imamo amandman Odbora za financije, daje riječ pročelnici Patriciji 
Smoljan. 
 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica 
Na Odboru za financije i proračun i društvene djelatnosti vijećnici su imali primjedbe na 
program javnih potreba, a odnose se na smanjenje za 5.000,00 kn iznosa Sportskom 
savezu za osoba s invaliditetom, zatim za sport u obrazovanju 35.000,00 kn dodaje se 
za predškoski odgoj, za stručno usavršavanje se dodaje 30.000,00 kn i na sportske 
programe koji se odvijaju u suradnji sa Hrvatskim olimpijskim odborom 30.000,00 kn. 
Povećanje bi iznosilo u ukupnom iznosu 75.000,00 kn, a smanjenje na poziciji Stručne 
službe saveza sportova u iznosu od 25.000,00 kn. To je načelno bio prijedlog i jednog i 
drugog Odbora. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da je predlagatelj usvojio ovaj amandman Odbora i da on postaje sastavni 
dio proračuna. 
Nakon provedenog glasanja konstatira da Skupština Istarske županije sa 34 glasa ZA i 
1 SUZDRŽANIM usvaja 
 

PROGRAM 
javnih potreba u sportu Istarske županije za 2015. godinu 

 
AD-7 
Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2015. godinu 
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PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
daje na glasanje predloženi Prijedlog uz promjene koje proizlaze iz amandmana. 
Nakon provedenog glasanja konstatira da Skupština Istarske županije sa 34 glasa ZA, 
1 glasom PROTIV i 1 SUZDRŽANIM usvaja 
 

PROGRAM 
javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2015. godinu 

 
 
AD-8 
Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 
stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2015. godinu 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
nakon provedenog glasanja konstatira da Skupština Istarske županije 
JEDNOGLASNO, sa 36 glasova ZA usvaja  
 

ODLUKU 
o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih stranaka iz 

Proračuna Istarske županije za 2015. godinu 
 
 
AD-9 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 
socijalno blagostanje Istarske županije za 2015. godinu s raspodjelom sredstava 
za realizaciju aktivnosti 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja 
JEDNOGLASNO, usvaja  
 

ODLUKU 
o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i socijalno 

blagostanje Istarske županije za 2015. godinu s raspodjelom sredstava za 
realizaciju aktivnosti 

 
 
AD-10 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog financijskog plana 
Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2015. godinu 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja 
sa 33 glasa ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom, usvaja  
 

ZAKLJUČAK 
o davanju suglasnosti na Prijedlog financijskog plana Županijske uprave za 

ceste Istarske županije za 2015. godinu 
 
AD-11 
Prijedlog Trećih izmjena i dopuna Proračuna za 2014. godinu 
 
ŽUPAN 
Iste postavke kao i kod Proračuna, odnose se i na Rebalans proračuna za 2014. 
godinu. Naime, činjenica je da se ukupno ovim prijedlogom Rebalansa, Proračun za 
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2014. smanjuje za 29 milijuna kn, što je za oko 7% u odnosu na plan. Porezi na 
dohodak se iz te nenamjenske stavke skraćuju 2 milijuna kn odnosno predlaže se da 
se ta stavka planira onoliko koliko je trenuto realno. Sada se tek vidi da je bilo realno 
planirati proračun u iznosu od 100 milijuna kn i što će značiti sljedeće godine tih 20 
milijuna kn manje.  
Zbog promjene u dinamici legalizacije predlaže se da se proračun smanji za sljedećih 
4,4 milijuna kn. Već je i prije bilo nagoviješteno u prijedlogu proračuna za 2015. g. 
smanjenje rashoda za EU projekte u iznosu od 12,4 milijuna kn prvenstveno zbog 
sporije dinamike izvršavanja aktivnosti svih tih europskih projekata. 
Treba reći i da se ovim rebalansom smanjuje projekt navodnjavanja za 4,3 milijuna kn, 
odnosno prebacuje se u proračun za 2015. godinu.  
Naravno da je trebalo izbalansirati i prihodovnu stranu proračuna. Navodi da su 
smanjeni rashodi za zaposlene i materijalni rashodi za dodatnih 11,5 milijuna kn, tu se 
prvenstveno misli na troškove energije, službena putovanja, plaće i ostale materijalne 
rashode poslovanja. Na takav način je zatvoren ovaj prijedlog rebalansa proračuna. 
Ponovo navodi da se on se tek sada našao na klupama zbog najave novih stopa 
poreza na dohodak. Prema dogovoru i natuknicama zadnje županijske Skupštine, 
predložen je ovakav prijedlog rebalansa proračuna. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da Skupština bez rasprave, nakon provedenog glasanja, sa 33 glasova ZA i  
3 SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

TREĆE IZMJENE I DOPUNE PRORAČUNA za 2014. godinu 
uz pripadajuću Odluku o izmjeni i dopuni Odluke o izvršavanju Proračuna za 

2014. godinu 
 
 
AD-12 
Prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije 
za 2014. godinu 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da Skupština bez rasprave, nakon provedenog glasanja, sa 34 glasa ZA i  3 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

IZMJENE I DOPUNE  
Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2014. godinu 

 
AD-13 
Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama javnih potreba u kulturi Istarske 
županije za 2014. godinu 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da Skupština bez rasprave, nakon provedenog glasanja, sa 34 glasa ZA i  3 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

ODLUKU  
o izmjenama i dopunama javnih potreba u kulturi Istarske županije za 2014. 

godinu 
 
AD-14 
Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za 
nabavu materijala, dijelova i usluga tekućeg i investicijskog održavanja osnovnih 
i srednjih škola, te učeničkih domova Istarske županije za 2014. godinu 
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PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da Skupština bez rasprave, nakon provedenog glasanja, sa 34 glasa ZA i  3 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

ODLUKU  
o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu materijala, 

dijelova i usluga tekućeg i investicijskog održavanja osnovnih i srednjih škola, te 
učeničkih domova Istarske županije za 2014. godinu 

 
 
 
AD-15 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju zajedničke izjave o namjeri suradnje između 
Okruga Kostanz (Baden – Württemberg, Savezna Republika Njemačka) i Istarske 
županije 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
poziva Župana da iznese uvodno obrazloženje. 
 
ŽUPAN 
Ovdje se radi o tome da mi kao Istarska županija već godinama imamo jedan cilj koji je 
ovim korakom zaokružen, a to je da u svim većim ili relevantnim europskim državama 
imamo potpisano Pismo namjere odnosno suradnju sa određenom, nama sličnom, 
regijom ili pokrajinom ili u ovom slučaju okrugom. 
Činjenica je da u Njemačkoj do danas nemamo ni jednog takvog partnera i zato je ta 
priča o tome krenula lani u Bruxellesu gdje je imao čast razgovarati s njihovim 
pokrajninskim ministrom za međunarodne odnose Savezne države Baden 
Württemberg. 
Taj okrug se nalazi na jugu Njemačke, vrlo je razvijen, ima oko 280.000 stanovnika, 
ima 7 gradova i 18 općina u svom sastavu. Ima nezaposlenost od 5,3%, jako baštini, 
znanost, industriju i prerađivačku industriju. Obavljeni su međusobni posjeti između 
predstavnika Istarske županije i Okruga Kostanz, gdje je zaključeno da ima puno 
prostora za međusobnu suradnju, prvenstveno u dijelu održivog razvoja, turizma, 
kulture, a posebno znanstveno tehnološke suradnje. Okrug Kostanz ima izuzetno jako 
sveučilište, a naše sveučilište u Puli, odnosno Politehnika ima puno projekata koji se 
mogu isfinancirati iz EU sredstava prvenstveno onih Srednje Europe, a to je naš cilj. 
Međutim da bi sve to realizirali, poštujući zakon i naš statut koji kaže da samo 
Skupština može ovlastiti župana da potpiše jedno takvo pismo o suradnji s nekom 
regijom, predlaže da se ovaj Prijedlog usvoji. Ovaj tjedan takvu odluku donose i oni na 
svojoj sjednici i tek tada se može i formalno pristupiti potpisivanju jednog takvog 
Sporazuma. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
čita ODLUKU 
 

o uspostavi suradnje potpisivanjem Zajedničke Izjave namjere o suradnji 
između okruga Konstanz (Baden-Württemberg, Savezna Republika 

Njemačka) i Istarske županije (Republike Hrvatska) 
 
 

Članak 1. 
 Prihvaća se tekst Zajedničke Izjave namjere o suradnji između okruga 
Konstanz (Baden-Württemberg, Savezna Republika Njemačka) i Istarske 
županije (Republike Hrvatska).  
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Članak 2. 
 Ovlašćuje se Župan Istarske županije za potpis Zajedničke Izjave namjere o 
suradnji između okruga Konstanz (Baden-Württemberg, Savezna Republika 
Njemačka) i Istarske županije (Republike Hrvatska).  
 

Članak 3. 
 Sukladno odredbama čl. 16. Zakona o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) 
samoupravi ("Narodne novine", broj 33/01, 60/01 - vjerodostojno tumačenje, 
129/05, 109/07, 125/08, 36/09, 150/11, 144/12 i 19/13) Odluka o uspostavljanju 
suradnje  zajedno s tekstom ove Izjave na hrvatskom jeziku i jeziku države u 
kojoj se nalazi jedinica lokalne, odnosno regionalne samouprave s kojom se 
navedeni sporazum sklapa, dostavit će se središnjem tijelu državne uprave 
nadležnom za lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu, koje obavlja nadzor 
nad zakonitošću ove Odluke.  
 

Članak 4. 
 Ova Odluka stupa na snagu osmog dana od dana objave ove Odluke u 
"Službenim novinama Istarske županije".  

 
Ovo je jedna formalna odluka ali može donijeti lijepu suradnju s jednom razvijenom 
regijom u Njemačkoj i smatra da je to vrijedno i da će pridonijeti daljnjem razvoju naše 
županije. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da Skupština bez rasprave, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO 
usvaja 
 

ODLUKU 
o prihvaćanju zajedničke izjave o namjeri suradnje između Okruga Kostanz 

(Baden – Württemberg, Savezna Republika Njemačka) i Istarske županije 
 
 
AD-16 
Prijedlog Odluke o osnivanju Ustanove Centar za istraživanje materijala Istarske 
županije METRIS 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
daje riječ Valeriu Drandiću, a nakon toga dr. Borisu Sabattiu. 
 
VALERIO DRANDIĆ 
METRIS centar za ispitivanje metala je jedan od uspješnijih EU projekata za koji je 
Županija povukla ogromna sredstva. To je jedan od najmodernijih i najopremljenijih 
centara takve vrste u Republici Hrvatskoj. 
Budući da je centar doveden do jedne razine kada ga je potrebno komercijalno bolje 
plasirati i na tržištu vrednovati, te od njega stvoriti jedan jaki centar koji će se i 
samofinancirati ali i koji će biti visokoprofitabilan, da bi imali čiste račune, potrebno ga 
je izdvojiti iz IDE koja će i dalje ostati razvojna agencija i imati niz drugih aktivnosti. 
Smatra se da je ovo pravi trenutak a takvi su i inputi iz Ministarstva regionalnog razvoja 
koji smatra da su organizacione forme ustanove idealni oblici s kojima treba nastupati 
na natječajima za EU fondove i da su kao takvi najpodobniji i najprihvatljiviji. 
Dakle argumenti zašto se pristupa osnivanju ustanove su da se razdvoje poslovanja 
IDE i METRISA koji je nadrastao ono što je bio na početku te da bi se moglo zasebno 
pratiti njegove i efekte i dalje razvijati sa sredstvima EU. Detalje o tome će obrazložiti 
dr. Sabatti. 
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dr.sc. BORIS SABATTI (direktor IDE) 
pozdravlja sve prisutne. METRIS je već nadrastao a da bude jedan odjel unutar 
razvojne agencije. U petak su se otvorili strukturni fondovi, kandidirat će Centar na 
jedan veliki fond, radi se u suradnji s gospodarstvenicima Istarske županije i kao centar 
kompetencije za Republiku Hrvatsku. Sustavi sa kojima se radi su Uljanik, Tehnomont i 
Cimos Buzet.  
To je ukratko a ukoliko bude potrebno dat će dodatna objašnjenja. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
otvara raspravu po Klubovima. 
 
TICIJAN PERUŠKO (Klub Hrvatskih laburista-Stranka rada) 
Imao bi dva pitanja da mu se razjasne. Pita zašto se ulaže jedan milijun kn u osnivanje 
ove ustanove, zašto se to vrši ovim načinom, u obliku ustanove, a ne nekim drugim 
oblikom. 
Drugo u čl. 11. piše da se ustanova ne osniva radi stjecanja dobiti na tržištu, pa moli 
pojašnjenje. 
 
IVICA BUTORAC (Klub HDZ-a) 
Prije je rečeno da bi se trebalo raditi o visokoprofitabilnoj djelatnosti, spominju se i EU 
fondovi. Međutim kako on vidi te materijale, jedini racio ulaganja u ovu ustanovu bi bio 
EU fondovi. Znamo da ustanova ne bi trebala biti usmjerena tržišno ka cilju stjecanja 
dobiti, već daljnje apliciranje na fondove. U tome se može složiti sa vijećnikom 
Peruškom i ne vidi neki poseban razlog zašto bi se ulagalo milijun kn u temeljni kapital. 
Također zanima ga da li se i u sljedećim proračunima planira davati neka sredstva za 
tu ustanovu. Da li se razmišlja o slučaju ako ustanova ne uspije povući sredstva i ako 
ne uspije na tržištu pružiti usluge tim partnerima kojima je namijenjena. 
Da li postoji mogućnost po statutu, da o imenovanjima ravnateljima i suglasnostima za 
opterećenje imovine da suglasnost daje ovo predstavničko tijelo, ne izvršno tijelo tj. 
župan i njegov kabinet. 
 
SILVANO HRELJA (Klub HSU-HSLS) 
Za razliku od prethodnika njega forma toliko ne zabrinjava obzirom da ustanova uvijek 
može prijeći u neki drugi oblik vlasništva i može postati profitabilna. Bitnije je da imamo 
centar za istraživanje materijala jer to može sutra prerasti u neki institut ili  u nešto 
malo žešće i da onda ovi kadrovi koji danas postoje  u Istri da se mogu baviti 
istraživanjima, dakle onim područjem koje je najslabije zastupljeno u Republici 
Hrvatskoj i s te strane pozdravlja ove napore. Međutim ako se treba baviti time više 
znanstveno i istraživački, zašto su ovdje poslovi upravljanja i održavanja nekretnina, 
djelatnost iznajmljivanja nekretnina, kada znamo da se time može svatko baviti. Time 
se Centar ne bi trebao baviti. Sprema se čak i djelatnost pružanja internetskih usluga. 
Misli da je to sve preširoka formulacija ako se misli baviti znanstvenim radom. 
Drugo pitanje a to je pitanje ispitivanje kvalitete goriva, zaista bi bilo dobro znati kakvo 
mi to gorivo u Hrvatskoj imamo tj. koristimo. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
otvara pojedinačnu raspravu. 
 
MARINO ROCE (HDZ) 
Ovo sve što se napravilo je pozitivno, ali mišljenja je da od onoga što je do sada 
napravljeno ima dovoljno prostora da se sa tim može i nešto raditi i zaraditi.  
Smatra da se ne mogu i ne bi smjeli projekti godinama financirati iz proračuna. 
Ova bi ustanova trebala biti profitabilna, ako nema kod nas dosta posla, tu je blizu Trst 
gdje ima industrije i gdje bi bilo posla.  
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Bez obzira što netko to poriče, ali tu je Veletržnica ribe koju se financira. Jedina 
profitabilna ustanova bila je MIH, ali je pripojena AZRRI-u kojemu doniramo novac. 
Sve treba podržat, ali kad se nešto stvori to treba početi raditi i zaraditi, u protivnom je 
promašen projekt.  
Ta ustanova će se financirat, preko nje trgovat sa stanovima, smatra da je to pogrešno 
razmišljanje. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zatvara raspravu i moli predlagatelja da odgovori na postavljena pitanja. 
 
dr.sc BORIS SABATTI (IDA) 
Napominje da se METRIS do sada financirao iz EU fondova i nije bio na nikakvom 
budžetu. Imali su dva velika projekta Biometris i Metris plus, od kojih je opremljena 
cijela zgrada bivše kirurgije i sredili zgradu a nabavljena je i sva oprema preko fondova 
EU.  
Sad trenutno dok je Metris odjel IDE imaju pet projekata Europske unije. Kapital od 
500.000 daje IDA a 550.000 Županija, što se radi od početka obavljanja djelatnosti jer 
se ne može se sad prebaciti projekte na novu ustanovu tako da iz tog razloga je taj 
kapital za početak osnivanja. 
Što se tiče sredstava, siguran je kao što se IDA do sada financira 80% iz projekata EU, 
da će i METRIS nastaviti tu djelatnost, znači manjim dijelom na tržišnom, a većim 
dijelom na istraživačkim i razvojnim procesima. 
Zašto je osnovan Metris prije 5 godina i zašto on radi? U Istri su bili veliki gospodarski 
sustavi  koji su svi imali svoje odjele za istraživački rad, te odjele su postepeno ukidali i 
METRIS je preuzeo sav taj posao i radi tu uslugu za velike subjekte, a isto tako i za 
male i srednje. Prošireno je djelovanje i na kemijske djelatnosti, radi se i arheologija za 
muzeje. Ako postane centar kompetencije za Hrvatsku tada će moći raditi na tržištu do 
20%, 80% po propozicijama Europske unije mora raditi istraživačke projekte. Zato se 
sve radi u suradnji sa privredom i 80% će se projektno financirati a 20% na tržištu. 
Što se tiče dobiti, problem je sada kod Europske unije društva s ograničenom 
odgovornosti su uvijek profitabilna poduzeća, IDA kao razvojna agencija je isto d.o.o. 
ali je i regionalni koordinator, razvojnim agencijama se tolerira da su d.o.o.  
Najbolji oblik koje Ministarstvo preporuča za takve poslove je ustanova jer ona uvijek 
ide non profit dok je d. o.o. po svojoj funkciji uvijek profitabilan. 
 
Što se tiče pitanja vijećnika Butorca da li će se i dalje izdvajati sredstva iz proračuna, 
nada se da neće biti potrebno već da će se pokrivati iz fondova i jednim dijelo na 
tržištu. 
Više manje slaže se s vijećnikom Hreljom. Što se tiče primjedbe da ima puno 
djelatnosti, na katu iznad Centra Metris otvoren je tehnološki inkubator u kojem sada 
djeluje 11 poduzeća, start up-ova, to su poduzetnici početnici koji se bave sličnom 
djelatnošću. U drugoj fazi tehnološki inkubator postat će sastavni dio Metrisa i zbog 
toga je ta djelatnost iznajmljivanja prostora, inkubatora po subvencioniranim cijenama. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zatvara raspravu i daje na glasanje. Konstatira da Skupština nakon provedenog 
glasanja, sa 36 glasova ZA i  3 SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

ODLUKU 
 o osnivanju Ustanove Centar za istraživanje materijala Istarske županije METRIS 
 
 
AD-17 
Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnateljice Muzeja suvremene umjetnosti Istre 
-Museo d'arte contemporanea dell'Istria u Puli – Pola 
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PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da Skupština bez rasprave, nakon provedenog glasanja, sa 34 glasa ZA 
usvaja 
 

RJEŠENJE 
 o imenovanju ravnateljice Muzeja suvremene umjetnosti Istre -Museo d'arte 

contemporanea dell'Istria u Puli – Pola 
 
te čestita novoj ravnateljici na imenovanju. 
 
AD-18 
Izvješće o kakvoći mora na morskim plažama u Istarskoj županiji u 2014. godini 
 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
konstatira da Skupština bez rasprave, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO 
usvaja 
 

IZVJEŠĆE 
o kakvoći mora na morskim plažama u Istarskoj županiji u 2014. godini 

 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zahvaljuje svima. Ovo je bila prva sjednica Skupštine koja se održala u jutarnjim 
satima, predlaže da vijećnici razmotre prijedlog da se i ubuduće sjednice održavaju u 
ovom terminu, tim više što su promijenjene zakonske odredbe po kojima vijećnici imaju 
pravo odsustvovati s posla, moli da se Klubovi o tome izjasne do kraja godine. 
Najavljuje tematsku sjednicu Skupštine posvećenu temi Plomin C, vjerojatno za 15. 
siječnja 2015. godine. 
Zahvaljuje svima na radu i suradnji u ovoj godini te čestita sretan Božić Novu godinu. 
 
Sjednica je zaključena u 16,30, sati. 
(Nakon sjednice podijeljeni su skromni darovi). 
 
 
Zapisničarka       
Mirela Udovičić 
 
        Predsjednik Skupštine 
        Valter Drandić 
 
 
 


